
UDALBATZAK  2012KO  EKAINAREN  26AN

EGINIKO  OHIKO  OSOKO  BILKURARI

DAGOKION AKTA

ACTA DE LA SESIÓN ORDINARIA DE PLENO

DE LA CORPORACION CELEBRADA EL DIA

26 DE JUNIO DE 2012

Errenteriako udaletxeko bilkura-aretoan,

bi mila hamabiko ekainaren 26ko 18:30 zirelarik,

lehenengo  deialdian  eta  Julen  MENDOZA

PEREZ  alkate  jaunaren  esanetara,  ondoko

zinegotziak elkartu dira:

En  la  Casa  Consistorial  del

Ayuntamiento  de  Errenteria,  siendo  las  18:30

horas del día 26 de junio del año dos mil doce,

se  reúnen  en  primera  convocatoria,  bajo  la

Presidencia  del  Alcalde  Don Julen  MENDOZA

PÉREZ, los siguientes Concejales:

- Garazi  LOPEZ  DE  ECHEZARRETA

AUZMENDI

- Luis Maria DIEZ GABILONDO

- Miren Alazne KORTA ZULAIKA

- Unai UNSUAIN ELVIRA

- Irune BALENCIAGA ARRESE

- Jon TXASKO ORGILLES

- Asier MUJIKA ETXANIZ

- Isaac PALENCIA CABALLERO

- Maria RODRIGUEZ RODRIGUEZ

- Joaquin ACOSTA PACHECO

- Joseba ECHARTE MARTIN

- Mª Angeles MACHIN RODRIGUEZ 

- Jose Angel RODRIGUEZ MEDINA

- Mª del Mar CARRILLO GASCON

- Maite PEÑA LOPEZ

- Garazi  LÓPEZ  DE  ECHEZARRETA

AUZMENDI

- Luís María DÍEZ GABILONDO

- Miren Alazne KORTA ZULAIKA

- Unai UNSUAIN ELVIRA

- Irune BALENCIAGA ARRESE

- Jon TXASKO ORGILLES

- Asier MUJIKA ETXANIZ

- Isaac PALENCIA CABALLERO

- María RODRÍGUEZ RODRÍGUEZ

- Joaquín ACOSTA PACHECO

- Joseba ECHARTE MARTÍN

- Mª Ángeles MACHÍN RODRÍGUEZ 

- José Ángel RODRÍGUEZ MEDINA

- Mª del Mar CARRILLO GASCÓN

- Maite PEÑA LÓPEZ
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- Jose Ignacio IRASTORZA GARCIA

- Marta BAREA JUARISTI

- Jose Manuel HERZOG DE BUSTOS

- Mª Angeles BASTOS FERNANDEZ

- Jose Manuel FERRADAS FREIJO

- José Ignacio IRASTORZA GARCIA

- Marta BAREA JUARISTI

- José Manuel HERZOG DE BUSTOS

- Mª Ángeles BASTOS FERNÁNDEZ

- José Manuel FERRADÁS FREIJO

Bertan  dago,  egintzaz  fede  emateko,

Francisco  Javier  LESCA  EZPELETA  idazkari

nagusia.

Asiste  y  da  fe  del  Acto,  el  Secretario

General Fco. Javier LESCA EZPELETA.

1.  Ebazpenen  berri  ematea:  Alkatearenak

(402 zk.tik 530 zk.ra,  biak barne),  Zinegotzi-

delegatuenak  (777  zk.tik  925  zk.ra,  biak

barne) eta Tokiko Gobernu Batzarrarenak.

1.- Cuenta de Resoluciones del Alcalde (nºs.

402 al 530, ambos incluidos), de Concejales

Delegados (nºs. 777 al 925, ambos incluidos)

y de la Junta de Gobierno Local.

Idazkariak  ondoko  ebazpenen  berri

eman  du: Alkatearenak  (402  zk.tik  530  zk.ra,

biak  barne),  Zinegotzi-delegatuenak  (777 zk.tik

925  zk.ra,  biak  barne)  eta  Tokiko  Gobernu

Batzarrarenak.

Se  da cuenta  de las  Resoluciones  del

Alcalde (nºs. 402 al  530,  ambos incluidos),  de

Concejales Delegados (nºs. 777 al 925, ambos

incluidos) y de la Junta de Gobierno Local.

Udalbatza jakinaren gainean geratu da. El Pleno queda enterado.

2.  Proposamena:   Socialistas  Vascos  -

Euskal  Sozialistak  udal  taldearena,  San

Marko  eta  Añarbe  mankomunitateetan

ordezkariak aldatzeko.

2.-  Propuesta  del  Grupo  municipal

Socialistas  Vascos -   Euskal  Sozialistak  de

modificación  de  representantes  en  las

Mancomunidades  de  San  Marcos  y  del

Añarbe.

Duela  gutxi  zinegotzi  izateari  utzi Dada  la  reciente  renuncia  del  concejal
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dioenez  Juan  Carlos  Merino  zinegotzi

sozialistak,  halaber  utzi  ditu  ordezkaritza-kargu

guztiak.

socialista  Juan Carlos  Merino  y su cese en la

totalidad de los cargos representativos que por

su condición ostentaba.

Udal  organo  guztietan  hari  zegozkion

ordezkapenak  jada  egin  direnez,  mozio  honen

bidez Udalaz gaindiko ondorengo erakundeetan

Udalaren  ordezkari  berriak  izendatzea  nahi

dugu:

Habiéndose producido ya su sustitución

en la totalidad de los  órganos municipales,  se

plantea  la  siguiente  moción  para  el

nombramiento de los nuevos representantes de

la  Corporación  en  los  siguientes  Organismos

supramunicipales:

1- San Markos Mankomunitaterako: 1- Mancomunidad de San Marcos:

Bokalak: Vocales:

� Maite Peña Lopez

� Joseba Echarte Martin

� Maite Peña López

� Joseba Echarte Martín

Ordezko bokalak: Vocales suplentes:

� Jose  Ignacio  Irastorza  Garcia,  Maite

Peña Lopezen ordezkoa.

� María  Angeles  Machin  Rodriguez,

Joseba Echarte Martinen ordezkoa.

� José Ignacio Irastorza García, suplente

de Maite Peña López.

� María  Ángeles  Machín  Rodriguez,

suplente de Joseba Echarte Martín.

2- Añarbe Mankomunitaterako: 2- Mancomunidad del Añarbe:

Bokalak: Vocales:
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� Joseba Echarte Martin

� Joaquin Acosta Pacheco

� Joseba Echarte Martín

� Joaquín Acosta Pacheco

Ordezko bokalak: Vocales Suplentes:

� Jose Angel  Rodriguez  Medina,  Joseba

Echarte Martinen ordezkoa.

� Maria  Angeles  Machin  Rodriguez,

Joaquin Acosta Pachecoren ordezkoa.

� José Angel Rodriguez Medina, suplente

de Joseba Echarte Martín

� María  Ángeles  Machín  Rodriguez,

suplente de Joaquín Acosta Pacheco.

Jarraian, Seguidamente,

* Diez jaunak (O.E.BILDU) txanda hartu

du eta esan du Udal Gobernua bere taldeak eta

Errenteriako  Ezkerrak  osatzen  dutela,  eta

ondorioz,  uste  du  bi  mankomunitateetan

ordezkatuak  egon  beharko  zuketela.  Hortaz,

ondorengo proposamena egin dute:

*  Toma  la  palabra  el  Sr.  Díez

(O.E.BILDU)  señalando  que  el  Gobierno

municipal está conformado por su propio Grupo

y  Errenteriako  Ezkerra,  piensan  por  tanto  que

debieran  estar  representados  en  las  dos

Mancomunidades,  proponiendo  como  vocales

en las mismas:

1- San Marko Mankomunitaterako: 1- Mancomunidad de San Marcos:

Bokalak: Vocales:

� Jose Manuel Ferradas Freijo

� Luis Maria Diez Gabilondo

� José Manuel Ferradás Freijo

� Luis María Díez Gabilondo

2- Añarbe Mankomunitaterako: 2- Mancomunidad del Añarbe:
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Bokalak: Vocales:

� Jose Manuel Ferradas Freijo

� Luis Maria Diez Gabilondo

� José Manuel Ferradás Freijo

� Luis María Díez Gabilondo

Ondoren, Finalizada la intervención.

Diez  jaunak  (O.E.BILDU)  eginiko

proposamena bozkatu dute: 

Sometida a votación la propuesta del Sr.

Díez (O.E.BILDU)

Udalbatzak,  gehiengoz,  aldeko  9

botorekin (O.E.BILDU, Errenteriako Ezkerra) eta

aurkako  12  botorekin  (EAJ/PNV,  Socialistas

Vascos - Euskal Sozialistak, PP),

El Pleno de la Corporación por mayoría

de  9  votos  a  favor  (O.E.BILDU,  Errenteriako

Ezkerra)  y  12  votos  en  contra  (EAJ/PNV,

Socialistas Vascos - Euskal Sozialistak, PP)

E R A B A K I  D U A C U E R D A

Atzera  botatzea Diez  jaunak

(O.E.BILDU)  eginiko  proposamena,  akordio

honen azalpen-zatian jasota geratu dena. 

Desestimar la  propuesta  del  Sr.  Díez

(O.E.BILDU)  que  queda  reflejada  en  la  parte

expositiva del presente acuerdo.

Jarraian, Seguidamente,

Socialistas Vascos -  Euskal Sozialistak

San  Markos  eta  Añarbe  mankomunitateko

ordezkaritza  aldatzeko  proposamena  bozkatu

dute.

Sometida  a  votación  la  Propuesta  del

Grupo  municipal  Socialistas  Vascos  -   Euskal

Sozialistak  de  modificación  de  representantes

en las  Mancomunidades de San Marcos y del

Añarbe.
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Udalbatzak,  gehiengoz,  aldeko  12

botorekin  (EAJ/PNV,  Socialistas  Vascos  -

Euskal  Sozialistak,  PP)  eta   9  aurkakoekin

(O.E.BILDU, Errenteriako Ezkerra),

El Pleno de la Corporación por mayoría

de  12  votos  a  favor  (EAJ/PNV,  Socialistas

Vascos - Euskal Sozialistak, PP) y  9 votos en

contra (O.E.BILDU, Errenteriako Ezkerra)

E R A B A K I  D U A C U E R D A

Izendatzea Udalbatzaren  ondorengo

ordezkariak:  

Efectuar  el  nombramiento de  los

nuevos representantes de la Corporación en: 

1- San Marko Mankomunitaterako: 1- Mancomunidad de San Marcos:

Bokalak: Vocales:

� Maite Peña Lopez

� Joseba Echarte Martin

� Maite Peña López

� Joseba Echarte Martín

Ordezko bokalak: Vocales suplentes:

� Jose  Ignacio  Irastorza  Garcia,  Maite

Peña Lopezen ordezkoa.

� Maria  Angeles  Machin  Rodriguez,

Joseba Echarte Martinen ordezkoa.

� José Ignacio Irastorza García, suplente

de Maite Peña López.

� María  Ángeles  Machín  Rodriguez,

suplente de Joseba Echarte Martín.

2- Añarbe Mankomunitaterako: 2- Mancomunidad del Añarbe:

Bokalak: Vocales:
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� Joseba Echarte Martin

� Joaquin Acosta Pacheco

� Joseba Echarte Martín

� Joaquín Acosta Pacheco

Ordezko bokalak: Vocales Suplentes:

� Jose Angel  Rodriguez  Medina,  Joseba

Echarte Martinen ordezkoa.

� Maria  Angeles  Machin  Rodriguez,

Joaquin Acosta Pachecoren ordezkoa.

� José Angel Rodriguez Medina, suplente

de Joseba Echarte Martín

� María  Ángeles  Machín  Rodriguez,

suplente de Joaquín Acosta Pacheco.

3.  Proposamena:  2013  urterako  tokiko

jaieguna egiteko.

3.- Propuesta: festivo local de Errenteria en

el año 2013

2012ko  ekainaren  4an  argitaratu  da

EHAAn Euskal Autonomia Erkidegoko langileen

2013. urteko jaiegunen egutegia onartzen duen

dekretua. 

El 4 de junio de 2012 se ha publicado en

el BOPV el decreto que aprueba el Calendario

Oficial  de  Fiestas  Laborales  de  la  Comunidad

Autónoma de Euskadi para el año 2013. 

Aurreko  urteetan  bezala,  bi  mila  eta

hamahirugarren  urtean,  lan  ondorioetarako,

tokian tokiko jaietako bi egun jaiegun izango dira

Enplegu eta Gizarte Gaietako Saileko Lurralde-

ordezkariek  zehaztuko  dituzte  egun  horiek

udaletako osoko bilkurek  proposatuta.  Lurralde

historikoko  gainerako  udalerriekin  batera  edo

aparte  hartu  ahalko  dira.  Normalean Gipuzkoa

osorako jaia  uztailaren  31a,  San Inazio  eguna

izaten da.

Como  en  años  anteriores,  serán

también inhábiles  para el  trabajo,  retribuidos  y

no recuperables en el año dos mil trece, hasta

dos días con carácter de fiestas locales, que se

establecerán  por  las  y  los  Delegados

Territoriales  del  Departamento  de  Empleo  y

Asuntos Sociales, a propuesta del Pleno de los

Ayuntamientos  respectivos,  pudiendo  ser

comunes  o  no  en  los  diversos  términos

municipales de cada Territorio Histórico. A este

respecto,  normalmente  suele  ser  fiesta  para

todo Gipuzkoa el 31 de julio, día de San Ignacio.
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Aipatutako dekretuaren 2.2 artikuluaren

arabera,  hilabeteko  epea  izango  dute  udalek,

dekretua  argitaratu  ondoko  egunetik  hasita,

proposamena  egiteko  eta  beren  lurralde

ordezkaritzetara bidaltzeko. 

Conforme se establece en el art. 2.2 del

citado  decreto,  los  Ayuntamientos  deberán

formular  sus  propuestas  y  remitirlas  a  la

respectiva  Delegación  Territorial  que  por

ubicación  les  corresponda,  en  el  plazo  de  un

mes a contar desde el día siguiente a la fecha

de la publicación del decreto. 

Hori guztia kontutan hartuta, Por todo lo cual,

Eta  Lehendakaritza  eta  Barne-

antolaketa batzordeak proposatuta.

A  propuesta  de  la  Comisión  de

Presidencia y Régimen Interior.

Udalbatzak, aho batez, El  Pleno  de  la  Corporación  por

unanimidad.

E R A B A K I  D U             A C U E R D A

LEHENENGO.  Errenteriako  tokiko

jaieguna  2013ko  uztailaren  22a,  Madalena

eguna, izatea proposatzea.

PRIMERO.-  Proponer  que  el  festivo

local de Errenteria en el año 2013 sea el día 22

de julio, festividad de Sta. Mª Magdalena.

BIGARREN. Akordio  honen  kopia

Gipuzkoako Lurralde-ordezkaritzara bidaltzea.

SEGUNDO.- Remitir copia del presente

acuerdo a la Delegación Territorial de Gipuzkoa.

4.  Proposamena:  2012ko  Madalenetan

omenaldia egiteko. 

4.-  Propuesta  de  homenaje  en  Magdalenas

2012.

*  Mendoza  alkate  jaunak  (O.E.  Bildu)

esan  du  gai  honi  buruzko  hainbat  elkarrizketa

* El Alcalde Sr.  Mendoza (O.E.  Bildu)

señala  en  euskera  que  ha  mantenido  varias
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izan  dituela  udal  talde  ezberdinekin.  Horietan

hainbat kontu atera direnez, gaia mahai gainean

uztea  erabaki  dute,  baina  akordio  hori

Bozeramaileen  Batzordearen  esku utziko  dute,

gero   uztailaren  19an  egin  asmo duten osoko

bilkurak  berretsi  beharko  duelarik.  Horregatik,

Idazkariak  eragozpenik  ez  badu  ikusten,

eskuordetze hori bozkatu beharko luketela, esan

du.

conversaciones  con  los  distintos  Grupos

municipales  respecto al presente asunto. Han

salido diversas cuestiones y han decidido dejar

el  tema  sobre  la  mesa,  pero  delegando  la

adopción del  presente acuerdo en la Junta de

Portavoces y ratificando el mismo en el Pleno a

celebrar el 19 de julio próximo. Por tanto habría

que  votar  esa  delegación,  si  no  se  ve

inconveniente por parte del Secretario.

*  Idazkariak  ez  dagoela  eragozpenik,

erantzun du.

*  El  Secretario  responde  que  no  ve

inconveniente alguno.

Mintzaldiak amaitutakoan. Finalizadas las intervenciones.

Udalbatzak, aho batez, El  Pleno  de  la  Corporación  por

unanimidad.

E R A B A K I  D U A C U E R D A

Erabakia  Bozeramaileen  Batzordearen

esku  uztea,  gero  akordio  hori  Udalbatzak

uztailaren  19an  egingo  duen  osoko  bilkuran

onartu beharko duelarik.

Delegar  la  adopción  del  presente

acuerdo en la Junta de Portavoces, ratificando

el mencionado acuerdo en el Pleno a celebrar el

19 de julio próximo.

5. Proposamena: Pablo Iglesias etorbidea, 13

– R. Mª Azkue, 14 J.U.-eko E.U.1.  zk.ko Hiri

Antolamenduko  Plan  Berezia.  Behin  betiko

onartzeko.

5.- Plan Especial de Ordenación Urbana de la

U.E.1 de la U.I. 14/15: Avda. Pablo Iglesias nº

13 – C/ R.Mª de Azkue nº 14.  Propuesta de

aprobación definitiva.

Aurrerakinak.- Antecedentes.-
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Hiri  Antolamenduko  Plan  Orokorrak

honako  helburua  xedatzen  du  14/15  EU

etenerako  (Pablo  Iglesias,13-R.M.kalea,  14):

Pablo  Iglesias  etorbidean  gaur  egun  dagoen

eraikina ezabatzea,  eta eremu hori  birkalifikatu

egiten  da  zuzkidura-erabilerarako.  Era  berean,

Resurrección  Mª  Azkue  kalea  14  zenbakiari

dagokion eremua birkalifikatu egiten da bizitoki

erabilerarako.

El  Plan  General  de  Ordenación  Urbana,

establece  como  objetivo  para  el  ámbito,

discontínuo, de la U.E. 1 de la U.I. 14/15: Avda.

Pablo Iglesias nº 13 – C/ R.Mª Azkue nº 14, la

supresión  del  actual  edificio  existente  en  la

Avda.  Pablo  Iglesias,  con  la  recalificación  de

ese  ámbito  para  uso  dotacional.

Simultáneamente,  se recalifica  el  ámbito  de la

C/ Resurrección Mª de Azkue nº 14 como uso

residencial.

Honako  Plan  Berezi  honek,  eremu

horretako  lur-jabekideek  sustatuak,  bere

helburutzat du egunean dagoen plan orokorrak

eremu horretarako xedatzen dituen  eraikitzeko

irizpide eta helburuak garatzea eta baita eremu

horretarako  egungo  plan  orokorrak  xedatzen

dituen zuzkidurak eta aparkalekuak gauzatzeko.

El  presente  Plan  Especial,  promovido  por  los

propietarios  del  ámbito,  tiene  por  objeto

desarrollar los criterios y objetivos edificatorios,

de  resolución  de  dotaciones  y  aparcamientos

del  ámbito  establecidos  en  el  planeamiento

general vigente para este ámbito.

Zehazki bizitoki erabilerarako 1.544 m2

(t)  gehienez,  eraikin  bakar  batean  garatuko

direnak  eta  sustapen  libreko  18  etxebizitza

egiteko direnak.

En  concreto,  se  destinan  para  usos

residenciales  un  máximo  de  1.566  m2  (t),  a

desarrollar  en un único bloque destinados a la

construcción  de  18  viviendas  de  promoción

libre.

 Zuzkidurarako  375,30  m2(t)-tako

partzela  bat  aurreikusia  dago  komunitate

ekipamendurako.

Se  prevé  una  parcela  de  uso dotacional  para

equipamiento comunitario de 375,30 m2 (t).

Tokiko  Gobernu  Batzarrak,  2012ko

martxoaren  16an  egindako  bilkuran,  hasierako

onespena  eman  zion  14/15  E.U.:  Pablo

La Junta de Gobierno Local,  en sesión

celebrada  con  fecha  16  de  marzo  de  2012,

acordó aprobar inicialmente el Plan Especial de
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Iglesias  Etorbidea,  13  –  R.Mª.  Azkue,  14

eremuaren  EU-1eko  Hiri  Antolamenduko

Plan  Bereziari, Carlos  Martínez  eta  Jesus

Gracenea  arkitektoek  eta  Edorta  Alonso

abokatuak  2012ko  otsailean  idatzitako

dokumentuaren arabera.

Ordenación Urbana de la U.E.1 de la U.I. 14/15:

Avda. Pablo Iglesias nº 13 -–C/ R.Mª de Azkue

nº 14,  según documento redactado en febrero

de 2012 por  los  arquitectos  Carlos  Martínez y

Jesús Gracenea, y el abogado Edorta Alonso.

Espedientea  jendaurrean  jarri  zen  20

eguneko  epean.  Horretarako  2012ko

martxoaren 23ko “El Diario Vasco” eta “Berria”

egunkarietan  argitaratu  zen  eta  2012ko

martxoaren  26ko GAOn.  Epe horretan  honako

alegazioa aurkeztu zuten, idazkariak emandako

ziurtagiriaren arabera:

El  expediente  fue  sometido  a

información pública por  el  período de 20 días,

mediante  anuncio  publicado  en  los  periódicos

“El  Diario  Vasco”  y  “Berria”  de  fecha  23  de

marzo de 2012,  y en el  BOG de fecha 26 de

marzo  de  2012.  Durante  dicho  período  se  ha

presentado  una  alegación,  según  certificado

emitido por el Secretario:

ZK.A/ Nº                             DATA / FECHA  IZENA  /  NOMBRE

CELSO FUCIÑOS TABOADA CELSO FUCIÑOS TABOADA

Era  berean,  hasierako  onespena  Ur

Agentziara  bidali  zen  (URA),  Uraren  1/2006

Legearen,  ekainaren  23koa,  7.  artikuluan

ezarritakoari  jarraiki.  Bi  hilabeteko  epea  pasa

ondoren,  ez  dute  inongo  baimenik  edota

jakinarazpenik  eman.  Horregatik  berari

dagokionez  aldekoa  ulertzen  da  eta

espedientearekin jarraitzea dagokio.

Igualmente,  el  acuerdo  de  aprobación

inicial fue remitido a la Agencia Vasca del Agua

(URA) a los efectos previstos en el art. 7 de la

Ley  1/2006  de  23  de  junio,  de  Aguas.

Transcurrido el período de 2 meses sin que se

haya emitido  ni  notificado autorización  alguna,

se  entiende  la  misma  positiva  y  procede

continuar el expediente.

2012ko ekainaren 1ean Ramon Ruiz de

Mendoza udal arkitektoak txostena eman du eta

aurkeztutako  alegazioari  erantzuteko  honako

hau adierazten du:

Con  fecha  1  de  junio  de  2012,  el  arquitecto

municipal  Ramón  Ruiz  de  Mendoza,  emite

informe  en  el  que,  en  contestación  a  la

alegación señala lo siguiente:
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Celso Fuciños Taboadaren alegazioa Alegación de Celso Fuciños Taboada

Aipatu  alegazioak  indarrean  zegoen

aurreko planeamenduari dagokionez berrikuntza

suposatzen duten hiru alderdi aipatzen ditu:

Dicha alegación  hace referencia  a tres

cuestiones que el interesado entiende que son

novedad  con relación  al  planeamiento  anterior

vigente:

- LEHENENGOA:  Plan  bereziak

“ONDORIOZKO  PARTZELAK  ETA  ETA

ERAIKINAREN  OINARRIZKO  EZAUGARRIAK,

03  PLANOA”   aldatu  du,  era  horretan  aukera

emanez  eranskinak  (trastelekuak)  sotoetan

kokatzeaz  gain  eraikinaren  beste  solairu

batzuetan  ere  kokatzeko.  Horren  inguruan,

alegazio-jartzaileak  exijitu  egiten  du  baldintza

hori  bera  14/16  EU unitaterako  gerora  egingo

den Plan Berezian ere aplika dadin.

- PRIMERA: El  Plan Especial  ha modificado

el  apartado  “PARCELAS  RESULTANTES  Y

CARACTERÍSTICAS  BÁSICA  DE  LA

EDIFICACIÓN,  Plano 03”,  permitiendo que los

Anejos  (trasteros)  puedan situarse además  de

en las  plantas  de  sótano en otras  plantas  del

edificio.  A este respecto el alegante exige que

se aplique las misma condición en el futuro Plan

Especial a formular en la U.I. 14/16.

- BIGARRENA:  “ANTOLAMENDUTIK

KANPOKO  ERAIKINA  ETA  BIDE-

ZORTASUNAK, 07 Planoa” atalari  dagokionez,

lehen  paragrafoan,  Plan  Bereziak   14/16  EU

unitateari beharrezko zortasunak ezartzen dizkio

14/15  EU  unitatearen  alde,  hain  zuzen  ere

pertsona  eta  ibilgailuen  pasaera  librea  eta

sarrerak ezartzeko garaje erabilera izango duten

sotoetara  iristeko  eraikiko  diren  arrapala  eta

bestelako  sarbideetatik.  Horri  dagokionez,

alegazio-jartzaileak  adierazten  du  ez  dagoela

ados sortuko diren “bestelako sarbideak bidezko

zortasunarekin”,  horrekin  etxebizitza  horien

atarietara iritsi bailiteke.

- SEGUNDA:  En  referencia  al  apartado

“EDIFICIOS  FUERA  DE  ORDENACIÓN  Y

SERVIDUMBRES  Plano  07”,  en  su  primer

párrafo, el Plan Especial grava a la parcela sita

en  la  U.I.  14/16  con  las  servidumbres  que

resulten  necesarias  constituir  a  favor  de  la

parcela de la U.I. 14/15, relativas al libre paso y

entrada para personas y vehículos a través de

las rampas y demás accesos que se creen para

llegar a los sótanos destinados a garajes. A este

respecto  el  alegante  señala  que  no  está  de

acuerdo con la servidumbre a través de “demás

accesos  que  se  creen”,  ya  que  con  esto  se

podría acceder al portal de las viviendas.

Bigarren  paragrafoari  dagokionez,  hain  zuzen Con respecto al segundo párrafo que indica que
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ezartzen  duena  14/16  EU  unitatearen  P2

partzelako  obrak  hasten  ez  diren  bitartean

baimena  emango  dela  14/15  EU  unitatearen

barruko P2 partzelako soto solairuetara iristeko

behar  diren  behin-behineko  sarbideak  egiteko,

alegazio-jartzaileak  proposatzen  du  1

erdisotorako behin-behineko sarbidea zuzenean

kaletik  egin  dadin,  era  horretan  ez  eragozteko

14/16  EU  unitatean  etorkizunean  egingo  den

eraikina, eta 2 sotorako arrapala behin betikoa

izan dadin. Horretaz gain, adierazten du eraikin

bakoitzaren  egitura  independentea  izan  behar

duela.

mientras no se inicien las obras en la parcela P2

de  la  U.I.  14/16  se  permitirá  establecer  los

accesos provisionales  a las  plantas  de  sótano

de la parcela P2 de la U.I. 14/15 a través de las

pertinentes rampas y accesos provisionales que

resulten necesarias, el alegante propone que el

acceso  provisional  al  semisótano  1  se  realice

directamente desde la calle para no entorpecer

la  futura  edificación  de  la  U.I.  14/16,  y  que la

rampa de acceso al sótano 2 sea la definitiva. A

su vez señala que la estructura de cada edificio

debe de ser independiente.

- HIRUGARRENA:  alegazio-jartzaileak

proposamen  bat  egiten  du  esku-hartze  unitate

bakoitzari  zortasunak  direla-eta  karga  eta

betebeharrak  ezartzearen  inguruan.

Proposatzen  du  14/15  EU  unitatearen  jabeek

bere  gain  hartzea  2  sotorako  arrapala

eraikitzearen  koste  osoa  eta  14/16  EU

unitatearen jabeek ordain dezatela 1 erdisotora

sartzeko arrapala eraikitzearen kostea.

- TERCERA: El alegante hace una propuesta

de  asignación  de  cargas  y  obligaciones  para

cada unidad de intervención con relación a las

servidumbres.  Propone que la propiedad de la

U.I.  14/15  asuma  el  coste  de  la  construcción

completa de la rampa de acceso al sótano 2 y

que  la  propiedad  de  la  U.I.  14/16  soporte  la

construcción del acceso al semisótano 1.

Erantzuna alegazioari Contestación a la alegación

Alegazioaren  gidoiari  jarraiki,  ondorengoa

erantzuten zaio:

Siguiendo el guión de la alegación, se contesta:

- LEHENENGOA: adierazi behar da alegazioa

ez dagoela  Plan  Bereziak  eranskinak  sotoetan

kokatzeaz  gain  eraikinaren  beste  solairu

batzuetan kokatzeko ezartzen duenaren aurka.

Alegazio-jartzaileak  adierazten  duen  gauza

bakarra da gerora 14/16 EU unitaterako egingo

- PRIMERA:  Hay  que  señalar  que  la

alegación  no esta  en  contra  de  lo  establecido

por  el  Plan  Especial  con  relación  a  la

disposición de Anejos además de en sótano en

otras  plantas  del  edificio.  Lo  único  que  el

alegante  señala  es  que  en  el  futuro  Plan

13



den Plan Berezian kontuan har dadila baldintza

hori.  Horri  dagokionez,  esan  beharra  dago  ez

dela  Plan  Berezi  honen  xede  mugakide  den

14/16 EU unitatearen ordenamendua ezartzea.

Especial a formular para la U.I. 14/16 se tenga

en cuenta la  misma condición.  Con relación a

este extremo hay que señalar que no es objeto

de este Plan Especial establecer la ordenación

de  la  Unidad  de  Intervención  colindante  U.I.

14/16.

- BIGARRENA: gai honi dagokionez, adierazi

behar  da  Plan  Bereziak  ez  duela  aldatu

HAPOren  2.  aldaketa  puntualak  unitate

horietako  etxebizitzetarako  erabilera  duten

partzelek  bere  gain  eraman  behar  dituzten

zortasunen  inguruan  ezarritakoa,  eta,  hortaz,

hori  mantendu  egin  behar  dela.  Nolanahi  ere,

alegazioan  “sortuko  diren  bestelako  sarbide

bidezko  zortasuna”  dela-eta  adierazitako

kezkaren  aurrean,  esan  behar  da  14/16  EU

unitateari  dagokion  eraikuntza  proiektuak

konpon  dezakeela  sotorako  oinezkoentzako

sarbide  zortasuna  etxebizitzetako  atarietan

eraginik sortu gabe, azken alderdi hori 14/16 EU

unitatean konpondu beharreko alderdia izanik.

- SEGUNDA:  Con  relación  a  esta  cuestión

hay  que  señalar  que  el  Plan  Especial  no  ha

modificado lo establecido en la 2ª Modificación

Puntual del PGOU respecto a las servidumbres

que  deben  soportar  las  parcelas  residenciales

de  estas  unidades,  y  por  lo  tanto  debe  de

mantenerse este extremo. No obstante, ante la

preocupación  indicada  en  la  alegación  con

relación  a la  servidumbre  a través  de “demás

accesos que se creen”, hay que señalar que el

correspondiente proyecto edificatorio de la  U.I.

14/16 puede resolver la servidumbre de acceso

peatonal al sótano sin interferir  en los portales

de las viviendas. Cuestión esta a resolver en la

U.I. 14/16.

Bigarren  paragrafoari  dagokionez,  esan  behar

da Plan Bereziak aurreikusten duela 14/15 EU

eta  14/16  EU  unitateetarako  aurreikusitako

eraikinak  batera  eraikitzen  ez  badira  behin-

behineko  sarbideak  egin  daitezela  sotoetara

iristeko.  Ulertzen  da aurreikuspen  hori  zuzena

eta  beharrezkoa  dela  eraikineko  garajeak

erabiltzen  hasteko  aukera  eman  ahal  izateko.

Sarbide  horien  ezaugarriak  obra-lizentzia

eskuratzeko aurkeztu beharreko lanen inguruko

eraikuntza proiektuan bertan konpondu beharko

dira.

Con  respecto  al  segundo  párrafo,  hay  que

señalar que el Plan Especial prevé para el caso

de  que  no  se  ejecuten  simultáneamente  las

edificaciones previstas en la U.I. 14/15 y en la

U.I.  14/16,  que  se  cree  unos  accesos

provisionales  a  las  plantas  sótano.  Esta

previsión  se  entiende  correcta  y  necesaria  al

objeto de poder garantizar la puesta en uso de

los  garajes  del  edificio.  En  el  correspondiente

proyecto  edificatorio  a  presentar  para  la

obtención  de  licencia  de  obras  es  donde  se

resolverán las características de estos accesos.

Aurrekoa  kontuan  hartuta,  alegazioaren  aurka En  consecuencia,  se  informa
14



informatzen da desfavorablemente la alegación.

Era berean, aipatutako txostenean udal

arkitektoak  aldeko  txostena  eman  du

espedientearen behin betiko onespenari.

Igualmente,  en  el  referido  informe,  el

arquitecto  municipal  informa favorablemente  la

aprobación definitiva del expediente.

2012ko  ekainaren  5ean  Vicente

Castiella  udal  lege-aholkulariak  dagokion

txosten juridikoa eman du.

Con fecha 5 de junio de 2012, el asesor

jurídico  municipal  Vicente  Castiella,  emite

informe jurídico correspondiente.

Proposamena.- Propuesta.-

Adierazitakoagatik A la vista de lo expuesto, 

Eta Hirigintza Batzordeak proposatuta. A  propuesta  de  la  Comisión  de

Urbanismo.

Udalbatzak, aho batez, El  Pleno  de  la  Corporación  por

unanimidad,

E R A B A K I  D U A C U E R D A

1. Tramitatzea jendaurrean

egondako garaian egindako  alegazioa. 

1º.- Admitir  a  trámite  la  alegación

presentada en el período de información pública

del expediente.

2. Atzera  botatzea aipatutako

alegazioa,  Celso  Fuciños  Taboada  jaunak

aurkeztutakoa,  akordioaren  azalpen-zatian

adierazitako arrazoiengatik.

2º.- Desestimar dicha  alegación,

presentada por Celso Fuciños Taboada, por las

razones expresadas  en la  parte  expositiva  del

presente acuerdo.
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3. Onartzea  behin-betikotasunez

14/15  E.U.:  Pablo  Iglesias  Etorbidea,  13  –

R.Mª.  Azkue,  14  eremuaren  EU-1eko  Hiri

Antolamenduko Plan Berezia, Carlos Martínez

eta  Jesus  Gracenea  arkitektoek  eta  Edorta

Alonso  abokatuak  2012ko  otsailean  idatzitako

dokumentuaren  arabera,  eta  Construcciones

Michelena  y  Lecuona  Sucesores,  S.L.-k

sustatua.

3º.- Aprobar  definitivamente,  el

Plan  Especial  de  Ordenación  Urbana  de  la

U.E.1 de la U.I. 14/15: Avda. Pablo Iglesias nº

13 - C/ R.Mª de Azkue nº 14, según documento

redactado  en  febrero  de  2012  por  los

arquitectos Carlos Martínez y Jesús Gracenea,

y el abogado Edorta Alonso,  y promovido por

Construcciones  Michelena  y  Lecuona

Sucesores, S.L.

4. Jakinaraztea  akordio  hau

alegazioa  aurkeztu  duenari,  planak  hartzen

duen  eremu  barruan  terrenoak  dituzten

jabekideei eta Agustinetako Auzo Elkarteari.

4º.- Notificar el presente acuerdo a

los  alegantes,  así  como  a  los  propietarios  de

terrenos incluidos en el plan y a la AA. VV del Bº

de Agustinas.

5. Bidaltzea,  argitaratu  aurretik,

plan  bereziaren  ale  bat  (ohiko  euskarri

magnetikoan) Gipuzkoako Foru Aldundiari, hark

Erregistroan jasotzeko.

5º.- Remitir, con carácter previo a

su publicación, un ejemplar del presente plan

especial (en soporte magnético y convencional)

a  la  Diputación  Foral  de  Gipuzkoa  para  su

depósito en el Registro.

6. Argitaratzea  akordioa  oso-

osorik,  planaren  araudiarekin  batera,

Gipuzkoako  Lurralde  Historikoko  Aldizkari

Ofizialean. Era berean, akordio hau probintzian

gehien  saltzen  den  egunkari  batean  argitara

emango da.

6º.- Publicar  el  contenido  íntegro

del  presente  acuerdo  en el  Boletín  Oficial  del

Territorio  Histórico  de  Gipuzkoa,  junto  con  la

normativa del plan. Igualmente, se publicará el

presente acuerdo en uno de los  periódicos de

mayor circulación de la provincia.

6.  Proposamena:  Konpromisoa  hartzeko

baldin  eta  diru-laguntza  eskaeran

adierazitako  tokia  (Errenteriako  Olibet-

Etxeberrieta  auzoan,  antzinako  Lekuona

okindegia  eta  honen  atzeko  aldea)

berrerabiliko  balitz  gainbalioak  emango

6.- Propuesta: adoptar el compromiso de que

en caso de que se reutilice el emplazamiento

señalado  en  la  solicitud  de  subvención,

antigua  panificadora  Lekuona y  su  trasera,

en  el  barrio  de  Olibet-Etxeberrieta  de

Errenteria, para uso que produzca plusvalías,
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lituzkeenerako,  diru-laguntza  hori

ikerketarako itzultzeko,  edo,  hala balegokio,

lur-zoru kutsatua berreskuratzeko.

a  reintegrar  la  subvención que se conceda

para  la  investigación,  y  en  su  caso,

recuperación, del suelo contaminado.

Aurrerakinak.- Antecedentes.-

2012ko  maiatzaren  29an,  Gipuzkoako

Aldizkari  Ofizialean  argitaratu  zen  2012ko

maiatzaren 23ko Agindua, Ingurumen,  Lurralde

Plangintza, Nekazaritza eta Arrantza Sailburuak

emana. Bertan arautzen dira garapen iraunkorra

sustatzen  duten   erakundeei  eman  beharreko

diru-laguntzak:  udalak,  mankomunitateak,

bestelako tokiko erakundeak,  tokiko organismo

autonomoak  eta  tokiko  merkataritzako

sozietateak.

Con  fecha  29  de  mayo  de  2012,  se

publicó en el Boletín Oficial  del País Vasco, la

Orden de 23 de mayo de 2012, de la Consejera

de  Medio  Ambiente,  Planificación  Territorial,

Agricultura  y  Pesca,  por  la  que  se  regula  la

concesión  de  subvenciones  a  Ayuntamientos,

Mancomunidades,  otras  Entidades  Locales,

Organismos  Autónomos  Locales  y  Sociedades

Mercantiles Locales que realicen acciones que

promuevan el desarrollo sostenible.

Errenteriako  Udalak  diru-laguntza

eskatuko  du  hainbat  ekintza  egiteko,  aipatu

Aginduaren  1.  artikuluaren  a)  lerroan

ezarritakoaren  arabera,  zehazki  ondorengo

proiekturako:  “  Lurzoruaren kutsadura gutxitzeko  

proiektua,  1/2005  Legearen  arabera  burutu

beharrekoa,  Errenteriako  Olibet-Etxeberria

auzoan,  garai bateko Lekuona okindegiko eta

atzeko aldeko kokalekua”

El  Ayuntamiento  de  Errenteria,  va  a

solicitar  subvención,  para  la  realización  de

acciones,  en  concordancia  con  la  línea  a)

establecida en el artículo 1, de la citada Orden,

concretamente para el “Proyecto de mitigación

de  la  contaminación  del  suelo,  a  desarrollar

conforme a la Ley 1/2005, en el emplazamiento

de la antigua panificadora Lekuona y su trasera,

en el barrio de Olibet-Etxeberrieta de Errenteria”

Aipatu  Aginduaren   9.  artikuluaren  h)

atala  eta  otsailaren  4ko  1/2005  lurzorua  ez

kutsatzeko  eta  kutsatutakoa  garbitzeko  Legea

kontuan hartuta. 

Considerando el apartado h) del artículo

9 de la citada Orden y la Ley 1/2005, de 4 de

febrero,  para la  prevención  y  corrección  de  la

contaminación del suelo.

Diru-laguntza  eskaera  egiteko  epea

2012ko  ekainaren  29an  amaitzen  denez,  ez

Dado  que  el  plazo  de  solicitud  de

subvención finaliza el 29 de junio de 2012 por lo
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dago  aldez  aurretik  Informazio  Batzordearen

irizpenik eskuratzerik.

que  no  es  posible  el  dictamen  previo  de  la

Comisión Informativa,

Udalaren  lege-aholkulariak  gaiari

buruzko txostena egin  zuen 2012ko ekainaren

20an,  Mendi  eta  Ingurumeneko  teknikariak

ontzat emana.

Visto  el  informe  del  Asesor  Jurídico

Municipal  de  fecha  20  de  junio  de  2012,

conformado por el Técnico de Medio Ambiente y

Montes.

Mendi  eta  Ingurumena  Batzordeko

buruak proposatuta.

A  propuesta  del  Presidente  de  la

Comisión de Medio Ambiente y Montes. 

Udalbatzak, aho batez, El  Pleno  de  la  Corporación  por

unanimidad,

ERABAKI DU ACUERDA

-  Konpromisoa  hartzea eskaeran

aipatutako  kokalekua,  hau  da   Errenteriako

Olibet-Etxeberrieta   auzoa,  garai  bateko

Lekuona okindegiko eta atzealdeko kokalekua,

gainbaliorik  sortzen  duten  erabileretarako

berrerabiltzen  bada,  kutsatutako  lurzorua

aztertzeko, eta hala badagokio, berreskuratzeko

ematen den diru-laguntza itzultzeko.

-  Adoptar el  compromiso  de  que  en

caso  de  que  se  reutilice  el  emplazamiento

señalado en la solicitud de subvención,  antigua

panificadora Lekuona y su trasera, en el barrio

de  Olibet-Etxeberrieta  de  Errenteria, para  uso

que  produzca  plusvalías,  a  reintegrar  la

subvención  que  se  conceda  para  la

investigación,  y  en  su  caso,  recuperación,  del

suelo contaminado.

7.  Mozioa,  “Eleak  Mugimendua”-k  eskubide

zibilak  eta  politikoak  aldarrikatzeko

aurkezturikoa.

7.-  Moción  presentada  por  "Eleak

Mugimendua"  por  los  derechos  civiles  y

políticos.

Idazkariak ondoko mozioa irakurri du: Leída  por  el  Secretario  la  siguiente

moción:
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“Azken  hamabost  urteetan,  milaka

euskal  herritarren  eskubide  zibil  eta  politikoak

murriztu  direla  ikusi  dugu,  besteak  beste,

hainbat komunikabide itxi, hamarnaka erakunde

sozial  eta  politiko  legez  kanpo  utzi  eta milaka

herritar  inhabilitatuak  izan  dira,  bereziki

horretarako  ezarri  zen  Alderdien  Legearen

bidez.

"En los últimos quince años hemos visto

como se han restringido los derechos civiles y

políticos de miles de ciudadanas y ciudadanos

vascos, entre otros, se han cerrado medios de

comunicación,  se  han  ilegalizado  decenas  de

organizaciones  sociales  y  políticas  y  se  han

inhabilitado a miles de personas, especialmente

por  medio  de  la  Ley  de  Partidos  aprobada

expresamente para ello.

Eskubide  zibil  eta  politikoen murrizketa

sistematikoan oinarritu  den politika hori  ez zen

inoiz  gertatu  behar.  Eskubideez  ari  gara  eta

hauek  ezin  dira  gutxi  gorabehera  aldeko

abagune politikoen arabera erabili, are gutxiago,

modu  ez-demokratikoa  erabiliz,  arerio  politikoa

gainditzeko.

Esa  política  basada  en  la  restricción

sistemática  de  derechos  civiles  y  políticos  no

debería  haberse  dado  nunca.  Estamos

hablando  de  derechos  y  estos  no  se  pueden

utilizar  en  base  a  coyunturas  más  o  menos

favorables  y,  menos  aún,  usando  modos  no

democráticos,  para  imponerse  al  contrario

político.

Egun,  Euskal  Herrian  egoera  politikoa

erabat aldatu bada ere, eta gure herrian euskal

herritar  guztiok  bake  iraunkorra  trinkotzeko

aukera  paregabea  badugu  ere,  zoritxarrez,

horrelako  legeriak  indarrean  segitzen  du  eta

arestian  aipatutako  egoerak  eman  daitezke

berriro ere, hamarnaka pertsonak politikan bere

eskubide zibil eta politikoak erabiltzeko arazoak

izaten segitzen baitute.

Hoy en día, a pesar de que la situación

política  en  Euskal  Herria  ha  cambiado

completamente y de que en nuestro pueblo toda

la ciudadanía tenemos una oportunidad sin igual

para afianzar una paz duradera, por desgracia,

este  tipo  de  legislación  sigue  en  vigor  y  los

casos que hemos mencionado arriba se pueden

volver  a  dar,  pues  miles  de  personas  siguen

teniendo problemas  para ejercer  sus derechos

civiles y políticos en política.

Testuinguru honetan, diskurtso zaharrak

atzean  utzi  eta  aurrera  begirako  apustua

ausartak  egiteko  erantzukizuna  dugu,  denon

arteko  elkarbizitzan  eta  jendarte  kohesioan

urratsak  emateko,  behingoz.  Bide  horretan,

En  este  contexto,  dejando  atrás  los

viejos discursos, tenemos la responsabilidad de

hacer apuestas atrevidas de cara al futuro, por

lo  menos  para  dar  pasos  en  la  convivencia

conjunta y en la cohesión social. En este línea,
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ELEAK  eskubide  zibil  eta  politikoen  aldeko

mugimenduak,  pertsona  guztiek  eskubide

guztiak izateko eta proiektu guztiek gauzatzeko

eskubide guztiak izateko lanean aritzen denak,

Orereta-Errenteriako  Udalbatzarrari  beronen

oniritzia jaso dezan aurkeztu dio ondoko

ELEAK el movimiento por los derechos civiles y

políticos,  que  trabaja  para  que  todas  las

personas tengan todos los derechos y para que

también  todos  los  proyectos  tengan  todos  los

derechos  de  materializarse,  presenta  a  la

Corporación  de  Orereta-Errenteria  para  su

aprobación la siguiente:

MOZIOA MOCIÓN

1.  Intentzionalitate  politikoko  epaiketa

guztiak  bertan  behera  gera  daitezela  eskatzen

dugu.

1.  Solicitamos  que  cesen  todos  los

juicios de intencionalidad política.

2.  Dagozkien  eskubide  zibil  eta

politikoak  praktikatzeagatik  auziperatuak  eta

zigortuak izan diren pertsona guztien berehalako

askatasuna eskatzen dugu.

2.  Solicitamos  la  libertad  de  todas  las

personas  que  han  sido  procesadas  y

condenadas en el uso de sus derechos civiles y

políticos que  les corresponden.

3.  Azken  hamarkadan  legez  kanpo

utzitako  antolakunde sozial  eta politiko guztien

legeztatzea eskatzen dugu.

3.  Solicitamos  la  legalización  de  todas

las organizaciones sociales y políticas que han

sido ilegalizadas en la última década.

4.  Herritarren  eskubide  zibil  eta

politikoen  urratzaile  den  Alderdien  Legearen

baliogabetzea eskatzen dugu”.

4.  Solicitamos la derogación de la  Ley

de Partidos que restringe los derechos civiles y

políticos de las personas."

Ondoren, mintzatu dira: Se  producen  las  siguientes

intervenciones:

* Jendartean zegoen Eleak-eko partaide

batek hitz egiteko txanda hartu du eta zera esan

*  Interviene  desde  el  público  un

miembro  del  Eleak  en  euskera,  manifestando
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du:  “azken  hamabost  urteetan,  milaka  euskal

herritarren eskubide zibil eta politikoak murriztu

direla  ikusi  dutela,  besteak  beste,  hainbat

komunikabide  itxi,  hamarnaka  erakunde  sozial

eta politiko legez kanpo utzi eta milaka herritar

inhabilitatuak  izan  dira,  bereziki  horretarako

ezarri  zen  Alderdien  Legearen  bidez.  Bere

aburuz, eskubide zibil  eta politikoen murrizketa

sistematikoan oinarritu  den politika hori  ez zen

inoiz  gertatu  behar.  Eskubideez  ari  dira  eta

horiek  ezin  dira  gutxi  gora-behera  aldeko

abagune politikoen arabera erabili, are gutxiago,

modu ez-demokratikoan erabiliz, arerio politikoa

gainditzeko.  Egun,  Euskal  Herrian  egoera

politikoa  erabat  aldatu  bada  ere,  eta  euren

herrian  euskal  herritar  guztiok  bake iraunkorra

trinkotzeko  aukera  paregabea  badute  ere,

zoritxarrez,  horrelako  legeriak  indarrean

segitzen  du  eta  arestian  aipatutako  egoerak

eman  daitezke  berriro  ere,  hamarnaka

pertsonak  politikan  bere  eskubide  zibil  eta

politikoak  erabiltzeko  arazoak  izaten  segitzen

baitute. Testuinguru horretan, diskurtso zaharrak

atzean utzi eta aurrera begirako apustu ausartak

egiteko  erantzukizuna  dute,  denon  arteko

elkarbizitzan  eta  jendarte  kohesioan  urratsak

emateko,  behingoz.  Bide  horretan,  ELEAK,

eskubide  zibil  eta  politikoen  aldeko

mugimenduak,  pertsona  guztiek  eskubide

guztiak izateko eta proiektu guztiek gauzatzeko

eskubide guztiak izateko lanean aritzen denak,

Orereta-Errenteriako  Udalbatzarrari  beronen

oniritzia  jaso  dezan  aurkeztu  dio  mozio  hau”.

Dena  dela,  une  hartan  garrantzia  gehiago

ematen  diete  egoera  benetan ezagutzen  duen

Juan Karlos Arbelaitzi hitza ematea.

que en los últimos quince años han visto como

se  han  restringido  los  derechos  civiles  y

políticos de miles de ciudadanas y ciudadanos

vascos,  debido  a  que,  entre  otros,  se  han

cerrado  medios  de  comunicación,  se  han

ilegalizado decenas de organizaciones sociales

y  políticas  y  se  ha  inhabilitado  a  miles  de

personas, especialmente por medio de la Ley de

Partidos aprobada expresamente para ello. A su

juicio,  esa  política  basada  en  la  restricción

sistemática  de  derechos  civiles  y  políticos  no

debería haberse dado nunca. Añade que están

hablando  de  derechos  y  estos  no  se  pueden

utilizar  en  base  a  coyunturas  más  o  menos

favorables  y,  menos  aún,  usando  modos  no

democraticos,  para  imponerse  al  contrario

político. Hoy en día, a pesar de que la situación

política  en  Euskal  Herria  ha  cambiado

completamente y de que en  su pueblo toda la

ciudadanía tiene una oportunidad sin igual para

afianzar una paz duradera, por desgracia, este

tipo  de  legislación  sigue  en vigor  y  los  casos

que ha mencionado arriba se pueden volver a

dar,  pues  miles  de  personas  siguen  teniendo

problemas  para  ejercer  sus derechos  civiles  y

políticos. En ese contexto, dejando atrás viejos

discursos,  tienen  la  responsabilidad  de  hacer

apuestas  atrevidas  de  cara  al  futuro,  por  lo

menos  para  dar  pasos  en  la  convivencia

conjunta y en la cohesión social. En esa línea,

ELEAK, el movimiento por los derechos civiles y

políticos,  que  trabaja  para  que  todas  las

personas tengan todos los derechos y para que

también  todos  los  proyectos  tengan  todos  los

derechos  de  materializarse,  presenta  a  la

Corporación  de  Orereta-Errenteria  para  su

aprobación esta moción. En cualquier caso, en

ese  momento  consideran  más  importante

conceder  la  palabra  a  Juan  Karlos  Arbelaitz,

porque es conocedor de la situación real que se
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da.

*  Arbelaitz  jaunak  esan du bera  Sonia

Jacintoren bikotekidea dela  eta  uste du  denek

jakingo  dutela  duela  hamar  bat  urte  atxilotu

zutela Arnaldo Otegirekin batera. Esan nahi du

Soniak sekula ez zuela bere burua erruduntzat

jo,  Batasunako  militantea  zela  eta  dela,  baina

soilik  politika  egiteagatik  atxilotu  zutela.  Haren

esanetan  Soniak,  Arnaldok  bezala,  hiru  urte

egingo  ditu  espetxean  dagoela  politika

egiteagatik.  Gaineratu  duenez,  Idoiaren  kasua

ere  berdina  da.  Duela  hamar  bat  urte  atxilotu

zuten,  eta  egun  baldintzapeko  askatasunean

baldin  badago  ere,  politika  egiteagatik  hilero-

hilero joan behar du Epaitegira sinatzea, lehen

esan duen moduan, bakarrik politika egiteagatik.

Horrez gain,  esan behar  du 4 urteko haur bat

dutela eta, haurrak bere ama hilean behin ikusi

ahal  izateko  1.200  km  egin  behar  ditu  joan-

etorrian,  horrek  suposatzen  duen  ondorio

guztiekin.  Eta  uste  du  nahikoa  dela  egun

horietan  Arnaldo  eta  Sorturen  historiarekin

esaten ari den guztia, izan ere, Soniaren kasua

berdin-berdina izanda ere, ez delako aitatu ere

egiten.

* Interviene desde el público en euskera

el Sr. Arbelaitz,  manifestando que es la pareja

de  Sonia  Jacinto  y  cree  que  todos  serán

conocedores de que hace unos diez  años fue

encarcelada  junto  a  Arnaldo  Otegi.  Desea

añadir que Sonia jamás se consideró culpable;

que era y sigue siendo militante de Batasuna, y

que  fue  encarcelada  unicamente  por  hacer

política. Señala que Sonia, al igual que Arnaldo,

hará tres años que está en la cárcel por hacer

política. Añade que el caso de Idoia es idéntico,

la  encarcelaron  hace  unos  diez  años  y

actualmente aunque está en libertad provisional,

por hacer política tiene que ir todos los meses al

Juzgado a firmar, como ha dicho anteriormente,

por hacer política. Por otra parte, tiene que decir

que tienen un niño de 4 años, y para que el crio

pueda ver a su madre tiene que hacer 1.200 km

entre ida y vuelta,  con todas las consecuencia

que eso conlleva. Cree, por tanto, que ya vale

de  todo  lo  que  se  está  diciendo  estos  días

entorno a la historia de Arnaldo y Sortu, pues el

caso de Sonia,  siendo  idéntico,  ni  siquiera  se

menciona.

* Ferradas jaunak (Errenteriako Ezkerra)

esan du bera bat datorrela mozioaren azalpen-

zatiko  lehenengo  paragrafoarekin,  izan  ere,

bertan  Ezker Anitza - Izquierda Unidak salatu

eta, jakina, bat ez datorren kasu zehatzen berri

ematen delako. Hori horrela, ez du ahaztu nahi

ere, praktikan beste eskubide-murrizketa zenbait

ere  eman  dela,  hala  nola  beste  pertsona

zenbaiti, ideia politikoen arabera, bizia kentzeko

mehatxu  zuzenak  egin  direla,  zehazki

esatearren,  alderdi  Popularra  eta  alderdi

* Interviene el Sr. Ferradás (Errenteriako

Ezkerra)  señalando  que  comparte  el  primer

párrafo de la parte expositiva de la moción, se

describen  unos  casos  concretos  que  desde

Ezker Anitza - Izquierda Unida han denunciado

y evidentemente no han compartido. Pero dicho

esto, tampoco quiere ignorar que en la práctica

se  han  dado  una  serie  de  restricciones  de

derechos,  cuando  no  amenazas  directas  a  la

vida de otra serie de personas en función de sus

ideas políticas y se está refiriendo en concreto a
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Sozialistaren  inguruko  pertsonez  ari  da.  Hori

esan ostean eta bizitzen ari diren garai politiko

berria  bultzatu  behar  dela  ere  denek  uste

dutenez,  pentsatzen  du denek  urratsak  eman

behar  dituztela.  Estatuak  eman  behar  ditu

mozioaren  ebazpen-zatiaren  lau  puntuetan

adierazten denaren haritik. Era berean, uste du

ETAk ere eman behar dituela deseginez, bakea

behin  betirako  finkatzeko  beharrezko  ekarpen

garrantzitsua izango delarik.  Eta jakina,  berriro

dio,  denek  eman  behar  dituztela  elkarbizitza

lortzearren, gisa horretan inork ez dituelako bere

eskubideak  murriztuak  ikusiko,  eta  inork  ez

dezan beldurra  izan bere  ideiak  defendatzeko:

Horrezaz  jabetuta,  mozioaren  aldeko  bozka

emango  du,  betiere  jakinaren  gainean  egonik

bertan  adierazten  dena  denek  ibili  beharreko

bidearen  zati  bat  dela.  Halaber,  jakinaren

gainean  dago  ibili  beharreko bide  gehiago ere

badagoela,  eta  uste  du  bere  Taldeak  egingo

duela, egia, memoria, justizia eta elkarbizitzaren

aldeko apustua eginez.

los  concejales  o  a  personas  vinculadas  al

Partido  Popular  y  al  Partido  Socialista.  Dicho

esto  y  desde el  convencimiento  de  que todos

comparten  la  necesidad  de  impulsar  el  nuevo

tiempo político que se está viviendo, considera

que  todos  deben  dar  pasos.  Debe  darlos  el

Estado en la línea que se señala en los cuatro

puntos  de  la  parte  dispositiva  de  la  moción,

también  los  debe  dar  ETA  procediendo  a  su

disolución  y  además  cree  que  es  una

contribución  necesaria  e  importante  para

consolidar definitivamente un tiempo de paz, y,

desde luego, los deben dar todos y todas dando

paso  a  una  convivencia  donde  nadie  vea

restringidos  sus  derechos,  ni  de  hecho,  ni  de

derecho, y nadie sienta miedo por defender sus

ideas.  Desde  esa  constatación  va  a  votar  a

favor  de  la  moción,  sabiendo  que  lo  que  se

apunta  en  ella  es  una  parte  del  camino  que

todos tienen que andar, pero es consciente de

que hay más camino que recorrer y desde luego

su Grupo lo hará, apostando por  la verdad,  la

memoria, la justicia y la convivencia. 

* Herzog jaunak (PP) esan du kontu hori

herri honetako gaia dela. Hala, berunarekin urte

asko ibili  ondoren,  orain oso garrantzitsua den

gauza batez hitz egiten hasi dira: sufrimenduaz,

hain  zuzen  ere.  Batzuen  eta  besteen

sufrimenduaz. Berak ez du kontu hau arinkeriaz

abordatzeko asmorik, eta sentimendua

*  Interviene  el  Sr.  Herzog  (PP)

manifestando que,  este es el  tema de nuestro

pueblo.  Después  de  muchos  años  de  plomo

llegan al punto en el que empiezan a hablar de

una  cosa que  es  muy  importante,  que  es  del

sufrimiento. El sufrimiento de unos y otros, él no

lo va abordar con frivolidad y para que se vea

que

ulertzen  dutela  ikus  dadin,  ondoko  testua

irakurriko  du:  "ekintza  gutxienez  nahiko

prestaturiko zortzi lagunek burutuko dute. Lagun

hauek  arauzko  armamentuz,  babesteko

elementuez,  nahiko  indardun  linternez,

etxebizitza  edo  lokalaren  planoez,  ariete  eta

comprenden el  sentimiento  va a dar  lectura al

siguiente  texto:  "la  operación  debe  llevarse  a

efecto con personal en número mínimo de ocho

y  suficiente  preparación.  Este  personal  se

hallará  provisto  de  armamento  reglamentario,

elementos de protección, linternas de suficiente
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metal  detektatzailez  horniturik  egongo  dira.

Kanpoko  aldean  gutxienez  laguntzeko  ibilgailu

bat  izango  dute,  eta  ekintza  bidezko

planifikazioa eta jarraipena eginez burutuko da.

Asaltoa  goizaleko  ordu-txikietan  egingo  da,

alegia,  ezustekoa  bermatzearren  goizeko  biak

eta  lauak  artean.  Behin  ekintza  burututakoan

txostena  egingo  da  jarduketen  berri  emanez.

Era  berean,  atxiloturiko  pertsonen  erregistroa

zorrotz  eramango  da,  baita  harrapaturiko

materialaren  eta  hauen  egoera  nolakoa  den”.

Hau  da:  “la  técnica  de  la  patada”  delakoa

erabiliko da. Eurek jakin badakite zer den mina,

badakite zertaz ari  diren,  ulertzen dute mozioa

aurkeztu  dutenak  pasatzen  ari  direna,  eta

elkartasuna adierazten diete. Oreretako egoera.

Eurek ez daude bertan kasualitatez, izan ere, bi

mila bostehun lagunek espero baitute

potencia, plano de la vivienda o local,  ariete y

detector de metales. Se dispondrá en el exterior

de  un  vehículo  de  apoyo  por  jarraipena  lo

menos,  el  operativo  debe  realizarse  con  el

pertinente  seguimiento  y  planificación.  Se

efectuará el asalto siempre de madrugada, entre

dos y  cuatro de  la  mañana para  garantizar  la

sorpresa.  Tras el  operativo se elevará  informe

detallado dando cuenta de las actuaciones, así

como  registro  riguroso  de  las  personas

detenidas  y  reseña  del  material  hallado  y  sus

condiciones de conservación." Esta es la técnica

de la patada en la puerta, ellos saben de dolor,

saben de lo que están hablando, comprenden lo

que están pasando quienes presentan la moción

y se solidarizan con ellos. "Oreretako egoera",

ellos  no  están  ahí  por  casualidad,  dos  mil

quinientas   personas  esperan  que 

pentsamendu  hori  hara  eramatea.  Zamarreño

non dago, galdetu du. Ez dago hemen, erantzun

du  berak.  Eurek  ez  dute  armarik,  gaztelera

zuzenean,  ez  dute  arantzarik,  ziri  edo eztenik.

Eta han esertzen badira,   Jose Luis  Caso eta

Manuel Zamarreño ez daudelako bertan da. Bat

egin  nahi  dute  sufritzen  duten  guraso  eta

sendiekin, baina zera geratzen zaie: jendearen

gainetik  jartzen  dena  ez  dela  “nolanahikoa”.

Adibide  gisa,  berak  zera entzun  zuen:  “neska,

ez  dakizu  zein  gaizki  pasa  dudan,  haurra

pediatrarengana eraman dut eta hark euskaraz

ez  zekienez,  haurrak  ez  zekien  zer  esaten

zuen”.  Orduan,  berak zera galdetzen du:   erru

lleven  allí ese  pensamiento.  Zamarreño  non

dago? Ez dago hemen. Ellos vienen inermes, en

correcto  castellano desprovistos  de  espinas,

pincho o aguijones y se sientan allí  porque no

están  José  Luis  Caso  ni  Manuel  Zamarreño.

Ellos  desean  acompañar  en  el  dolor  a  unos

padres  y  familiares  que sufren,  pero  les  pasa

que en correcto castellano lo que se ponga por

encima  de  las  personas  es  de  las  “narices”:

chica  no  sabes  que  mal  lo  he  pasado,  he

llevado el niño al pediatra y cuando lloraba, el

pediatra  no  sabía  euskara,  no  sabia  qué  le

estaba diciendo. ¿Toda la culpa es del pediatra?

Error.  ¿No  será  más  cierto  que  estas
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guztia pediatrarena al da?  Bere irudiko akatsa

da.  Ez  al  da  egiagoa  izango  zure  semea

erabiltzen ari zarela zure ditxosozko kausarako.

Berak deskuidatu direla uste du, eta, apika, hala

jarraitzen  dutela.  Edonola  ere,  batzuk  eta

besteek sufritutakoa ez dute nahi errepikatzea,

eurek ikasi eta besteek ikastea nahi dute. Izan

ere, zertaz ari dira. Haren irudiko, irregulartasun

bat  salatzen  duten  neurri  berdinean  gaia

jurisdikzio  penalera  bideratu  beharko  lukete,

legeak direnak direlako. Eta uste du Epaitegiak

Errenteriako  herritarrei  buruz  eginiko

adierazpenak  mugatu  beharko  lituzkeela,

indarrean  dagoen  legeria  aurreikusten  ez  den

heinean,  salatzen  dugu,  etab.  esatera.  Haren

aburuz,  kontuak  bi  alde  ditu:  lehenengoa

politikoa,  indarrean  dagoen  legeria  etetea  eta,

hala  badagokio,  alderdien  Legea  ezabatzea

ondorio eta guzti. Baina horretarako eskumena,

Kongresuarena  da  esan  du.  Bigarrena,  berriz,

judiziala da, indarrean dagoen legeria aplikatzea

helburu  duena,  haren  ondorioz  salatu  ahal

izango  baitzitekeen  Errenteriako  herritar

zenbaiten  desagertzeak  edo  legez  kanpoko

atxiloketak.  Salaketa  bideratzeko  eskumena

duen  organoa  Ertzaintzaren  komisaria  izango

litzateke  esan du.  Bestela  euren  eskumen  eta

ahalmenetik  at  dagoen   erantzukizun  batekin

aurki  daitezkeela  uste  du,  hori  aitatzen  diren

zerrendetako herritarrekin zer pasa den ikertzea

izango  litzatekeelarik.  Bazterka   antzean

dabilela pentsa daitekeela  uste du,  baina  bera

Legeak  erreklamazio  bakoitzari  bere  alorrean

egokitzeko erantzuna ematen ari  da, eta modu

horretan  saihesten  alarma  faltsua  sortu

dezakeen  instituzio  adierazpen  kaotikoa.

Funtsean  zera  esaten  ari  da:  egia  dela

proposamen  egileek  sufritzen  dutela,  eurek

horrekin  bat  egiten  dute,  euren  arrazoia  dute,

baina hau ez da gai hauek ikusteko foroa, esan

instrumentalizando a tu hijo para tu causa de las

narices?. Piensan que se han equivocado, que

quizás os seguís equivocando.  Quieren que lo

han tenido que sufrir unos y otros no se repita.

Quieren aprender y que aprendan, porque ¿de

qué  están  hablando?.  En  la  medida  que

denuncian  una  irregularidad  judicial  deberían

remitir el asunto a la jurisdicción penal, es decir,

las leyes son las que son, y las declaraciones

del  Tribunal  en  tanto  que  se  referían  a  los

ciudadanos  de  Errenteria  debería  limitarse  a

manifestar  que  en  la  medida  que  no  se

contemplaba la legalidad vigente condenamos y

tal.  El  asunto  tienes  dos  vertientes:  primera

vertiente, política, que persigue el cambio de la

legalidad vigente y la suspensión y en su caso

su  supresión   de  la  Ley  de  Partidos  y  sus

consecuencias. La competencia de los órganos

correspondientes,  osea  el  Congreso.  Y

segunda,  vertiente  judicial,  que  persigue  la

aplicación  de  la  legalidad  vigente,  como

consecuencia se podría denunciar en su caso la

desaparición o detención ilegal de determinados

ciudadanos de Errenteria. El órgano competente

para entender esa denuncia sería la Comisaría

de la  Ertzaintza.  En caso contrario  se pueden

encontrar  en  una  responsabilidad  ajena a  sus

competencias y capacidades, que es averiguar

qué  ha  podido  pasar  con  los  ciudadanos

relacionados  en  la  lista  que  ponen.  Podría

parecer que se pone de canto, pero lo cierto es

que está contestando con la lógica que requiere

la Ley para acomodar cada reclamación en su

campo  correspondiente  y  evitar  así  un

pronunciamiento institucional caótico que pueda

dar lugar a crear una falsa alarma social. Lo que

está  diciendo  es  que,  es  cierto  que  los

proponentes sufren y les acompañan, tienen su

razón, pero este no es el foro para tratar estos
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du. asuntos.

* Peña andreak (EAJ/PNV) esan du, oro

har, ados daudela eta mozioaren aldeko bozka

emango dutela.

*  Interviene  en  euskera  la  Sra.  Peña

(EAJ/PNV) manifestando que en general  están

de  acuerdo  y  darán  su  voto  favorable  a  la

moción. 

* Rodriguez jaunak (Socialistas Vascos -

Euskal  Sozialistak)  esan  du  bere  Taldea

mozioaren kontra dagoela, alegia, bai azalpen-

zatiaren,  bai  ebazpen-zatiaren  aurka.  Euren

aburuz  demokrazia  garaian  Espainian  eta

Euskadin murriztu diren eskubide bakarrak ETA

talde  terroristak  mehatxatu  eta  erail  dituen

pertsonenak  izan  dira,  gainera,  oinarrizko

eskubidea,  biziarena  alegia,  urratuta.  Haren

esanetan  mozio  honek  ez du gure herrialdean

hainbeste  urtetan  gertatu  dena  kontatzeko eta

memoriarako  behar  adineko  objektibitate  eta

inpartzialtasunik,  non  zuzenbide-estatuak  arau

demokratikoak  hartu  eta  bereganatu  dituen

herritar orori lege-babesa eman baitio. Alderdien

Legea,  zein  indarrean  dagoen  beste  edozein

legeria,  indarrean  jarri  badira,  indarkeria

darabiltenei  babesa  ematen  dieten  jarreren

aurrean,  demokraten  eskubideak  babesteko

izan dira. Giza Eskubideen Europako Epaitegiak

ontzat  emanak  bai  testua,  eta  baita  bere

aplikazioa  ere.  Sozialistek  beti  errespetatu  eta

akatatu  izan  dituzte,  baita  gustukoak  izan  ez

direnean ere,  epaitegien  erabakiak.    Gainera,

publikoki  adierazi  izan  dute  estatu  honetako

justizian  sinesten  dutela,  hori  hark  emaniko

epaiak  gustatu  ala  ez;  justuak  diren  edo  ez

juzgatu gabe; errealitate sozialari gehixeago edo

gutxixeago  doituak  izan  diren  edo  ez  ohartu

gabe.  Horrela,  sinetsi  eta  defendatzen  dute

justiziaren  objektibitate  eta  independentzian,

* Interviene el Sr. Rodriguez (Socialistas

Vascos - Euskal Sozialistak) manifestando que

su Grupo está en contra de la moción, tanto en

lo  que  respecta  a  la  parte  expositiva  de  la

misma  como  a  sus  disposiciones  resolutivas.

Los únicos derechos que se han cercenado en

este  periodo  democrático  en  España  y  en

Euskadi  han  sido  los  de  las  personas

amenazadas  y  asesinadas  por  la  banda

terrorista ETA, vulnerando por cierto el principal

derecho fundamental, el de la vida. Esta moción

carece  de  la  objetividad   e  imparcialidad

necesaria  para  el  relato  y  la  memoria  de  lo

acontecido durante tantos años en nuestro país,

en el que el estado de derecho ha protegido y

ha  dado  cobertura  legal  a  toda  la  ciudadanía

que  ha  adoptado  y  asumido  las  reglas

democráticas  del  mismo.  Tanto  la  Ley  de

Partidos, como cualquier otra legislación vigente

se ha adoptado para salvaguardar los derechos

de los  demócratas  frente  a actitudes  que dan

cobertura a los violentos, el Tribunal Europeo de

Derechos Humanos ha validado su texto  y  su

aplicación.  Los  Socialistas  siempre  han

respetado  y  acatado  las  decisiones  de  los

tribunales, incluso cuando pudieran no ser de su

agrado  y  han  manifestado  públicamente  que

creen en la  justicia  de este país,  más allá  de

que  les  gusten  o  dejen  de  gustar  sus

sentencias, más allá de que las consideren más

o menos  justas,  más  o  menos  ajustadas  a la
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hala  nola  botere-banaketan.  Eta  horregatik,

hain  zuzen  ere,  uste 

realidad  social  en  la  que  se  emiten.  Creen  y

defienden  la  objetividad  de  la  justicia  y  la

independencia y separación  de  poderes,  por

eso no  

dute  mozioaren  atzean juizio-politikoa   egiteko

desioa dagoela.   Haien aburuz justiziak  jardun

egiten du egoera zilegi ezak edo hala-holakoak

ematen  direla  uste  duenean.  Espero  dute

epaileek,  euren  epaia  ematerakoan,  ETAk

jarduera  terrorista   behin-betiko  uzten  zuela

aitortu  zuenetik  bizi  duten  errealitate  soziala

kontuan hartzea,  baina bide  hori  ez da izango

denentzako  amnistia  lortzeko,  gaineratu  du.

Euren  aburuz,  ETAren  presoak  eta  talde

terrorista  berak,  hala  nola  ezker  abertzaleak

etxeko-lan  asko  dute  egiteke  birgizarteratu

daitezkeela  demostratzeko.  Sozialistek  uste

dute   indarrean  dagoen  legeriak  exijituriko

baldintzak  betetzen  dituzten  taldeek

demokrazian  jarduteko  aukera  izan  behar

dutela,  eta  demokraziaren  araudi  pean,  nahiz

eta  gustukoa  ez  izan,  jarduteko  erabakia

sinesgarria  izateko  ibilbide  bat  egin  behar

dutela.  Izan  ere,  urrutiagora  joan  gabe,  horixe

bera aitortu baitzuen Iñigo Iruinek. Sozialistek ez

dute eskatuko Alderdien  Legea deuseztatzeko,

besteak beste, zuzenbide-estatuaren eta euskal

eta estatuko gizartearen irmotasunarekin,  balio

izan  duelako  talde  terroristak  eta  hauen

babesleak, euren ideiak defendatzeko indarkeria

ez zela bide egokia birkontsidera dezaten.

consideran  que  hay  juicio  de  intencionalidad

política.  La  justicia  actúa  de  oficio  cuando

considera  que  se  están  dando  situaciones

ilícitas,  o  de  parte  cuando  se  le  insta  a  ello.

Esperan  que  los  jueces  emitan  sus  fallos  y

sentencias teniendo en cuenta la realidad social

que  se  vive  desde  la  declaración  del  cese

definitivo de la actividad terrorista de ETA, pero

la misma no puede ser una via para la amnistía

colectiva.  El  colectivo  de  presos  de  ETA  y  la

propia  banda  terrorista,  así  como  la  izquierda

abertzale,  tienen  muchos  deberes  que  hacer

para demostrar  que pueden reinsertarse  en la

sociedad.  Los  socialistas  piensan  que  las

organizaciones  políticas  que  cumplan  con  los

requisitos  exigidos  por  la  legalidad  vigente

deben  tener  la  posibilidad  de  actuar  en  la

democracia  y  deben  recorrer  un  camino  y  un

trayecto que haga creible su decisión de actuar

bajo  las  reglas  y  normas  de  la  democracia

aunque no sean de su agrado. Y eso mismo, sin

ir  más  lejos  y  aunque  llegue  tarde,  lo  ha

declarado el señor Iñigo Iruin. Los socialistas no

van  a  solicitar  la  derogación  de  la  Ley  de

Partidos,  que  sirve  y  ha  servido  junto  con  la

firmeza del estado de derecho y de la sociedad

vasca  y  española,  para  llevar  a  una  banda

terrorista  y  a  sus  avalistas  a  reconsiderar  la

opción del terrorismo como via para la defensa

de sus ideas. 

* Lopez Echezarreta (O.E. BILDU) esan

du  Eleak  mugimenduak  Eskubide  zibil  eta

politikoen  aldeko  mozioa  aurkeztu  duela,  eta

* Interviene en euskera la Sra. López de

Echezarreta (O.E. BILDU) manifestando que el

movimiento Eleak ha presentado una moción a
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BILDUk  bat  egiten  duela  bertan  eskatzen

denarekin.  Gaineratu  duenez,  Eleak

mugimendua  2011n  sortu  zen,  pertsona  eta

proiektu  guztiek  gauzatzeko  eskubidea

izatearen alde lan egiteko. Hala ere, ezin dituzte

ahaztu honen aurretik sortu diren beste hainbat

ekimen ere.  Besteak beste,  18/98  eta gehiago

lan  talde,  hala  nola  Gernikako  akordioa  bera.

Horrela, mozioaren lehenengo bi puntuetan zera

eskatzen da: 1.- Intentzionalitate politikoa duen

epaiketarik ez dadila gertatu. 2.- Ez dadila inor

auziperatua  edo  zigortua  izan  dagozkion

eskubide  zibil  eta  politikoak  praktikatzeagatik.

Gaineratu duenez, orain dela ez hainbeste urte,

frankismoan, inolako eskubide zibil eta politikorik

ez  zegoen  eta  hori  aldatzeko  lan  egin  zuten

talde politiko, sindikatu eta elkarte ugarik.  Uste

du, mozio honen sarrerari eta azken bi puntuei

erreparatzen  ez  badiete,  pentsa  zezaketela

beste garai  batzuetako eskaerak  zirela,  eta ez

direla  ari  bere  burua  demokratikotzat  duen

gizarte  batez  hitz  egiten.  Hortaz,  oinarrizko

eskubide batzuk ari dira eskatzen. Hau da: iritzi-

askatasuna,  adierazpen-askatasuna,  elkartzeko

eta  politikan  aritzeko  askatasuna,

manifestazioak egiteko askatasuna, justiziarako

giza-eskubidea,  botoa  emateko  eskubidea,

hautagai  izateko  eskubidea  eta  egoera

konpontzeko  eta  demokrazia  ezartzeko

eskubidearen  aldeko  defentsa.  Horrez  gain,

Mozioak  Alderdien  Legea,  2002ko  ekainean

onartu zena,  bertan behera uztea eskatzen du

eta  hau  zergatik:  eskubide  urraketa  hori

gauzatzeko asmatutako instrumentu bat delako.

Herri  honetan  -dio-  lege  honen  ondorioz,  8

auzipetu  ditugu  eta  horien  artean  6  gazte

baldintzapeko  askatasunean.  Baita  atxilotu,

epaitu  eta  absolbituak  izan  diren  beste  8

pertsona ere. Epaiketaren zain, aldiz, beste lau.

Eta bukatzeko, gaitasungabetuak izan dira 152

favor de los derechos civiles y políticos, y que

BILDU está de acuerdo con lo que se demanda

en la  misma.  Añade que el  movimiento  Eleak

surgió en 2011, con el objeto de trabajar a favor

de que todas las personas y proyectos tengan

derecho de poder llevarse a cabo. Asimismo, no

pueden olvidar las iniciativas que ha habido con

anterioridad,  entre  otras,  el  grupo  de  trabajo

18/98, así como el grupo de trabajo relacionado

con  el  acuerdo  de  Gernika.  Así,  en  los  dos

primeros  puntos  de  la  moción  se  solicita  lo

siguiente:  1.-  que  no  se  hagan  juicios  de

intencionalidad  política.  2.-  Que  nadie  sea

encausado  o castigado por  practicar  derechos

civiles  y  políticos.  Añade  que  hace  ahora  no

tantos años, en el franquismo, no había ningún

derecho  civil  ni  político,  y  para  modificar  esa

situación  trabajaron  muchos  grupos  políticos,

sindicatos  y  asociaciones.  Si  no  reparan  a  la

introducción  de la  moción  y  a  los  dos  últimos

puntos  pueden  pensar  que  estas  peticiones

corresponden a  épocas pasadas, que no están

hablando de una sociedad que se considere a sí

misma  democrática.  Es   por  ello  que  están

pidiendo  unos  derechos  básicos:  libertad  de

opinión,  libertad  de  expresión,  libertad  de

reunión  para  poder  hacer  política,  libertad  de

manifestación,  derechos  humanos  para  la

justicia,  derecho  a  votar,  derecho  para  ser

electo  y la  defensa del  derecho de arreglar  la

situación y el establecimiento de la democracia.

Además,  en  la  moción  se  solicita  que  se

derogue la Ley de Partidos porque se considera

que  es  un  instrumento  pensado  para  llevar  a

efecto  el  quebrantamiento  de  dicho  derecho.

Dice que como consecuencia de dicha ley, en

este pueblo hay 8 personas encausadas, de las

cuales 6 están en libertad condicional. Asimismo

fueron  detenidas  otras  8  personas  que  luego

fueron  juzgadas  y  absueltas;  otras  4  están
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pertsona.  Haren  aburuz,  mozio  honek  Euskal

Gizarteak  bizi  duen  egoera  politiko  berriaren

aurrean normalizazio politikora iristeko pausoak

ematea eskatzen die, eta konpromiso eta ardura

hori  momentu  honetan  ordezkari  politikooi

eskatzen  diete.  Jakin  badakite  ez  direla  garai

errazak  izan  inorentzat  herri  honetan  azken

urteetan, baina pauso garrantzitsuak eman dira

eta aurrera begira lan egiten jarraitu behar dute.

Ordezkari politiko guztiei dagokie demokraziaren

aldeko  jarrera  tinkoa  erakustea.  Alde  batetik

bakegintzaren eta bide politikoen aldeko jarrera

tinkoa erakutsiz, baina, baita ere, eskubide zibil

eta  politikoen  aldeko  jarrera  irmoa  erakutsiz.

Guzti horregatik,  Udalbatza osatzen duten kide

guztiei  bide  horretan  lan  egitea  eskatzen  zaie

eta  gizartea  normalizazioaren  bidean  jartzeko

eredu  izen  behar  dute.  Uste  du  bide  horretan

beste  pauso  garrantzitsu  bat  izango  litzakeela

mozioaren alde guztiek batera lan egiteko duten

nahia adieraztean gaur han”.

esperando al  juicio,  y  para concluir,  otras  152

fueron inhabilitadas. Cree que con esta moción

se  solicitan  pasos  para  alcanzar  la

normalización  política  ante  la  nueva  situación

política que está viviendo la sociedad vasca, y

en ese momento se solicita a los representantes

políticos  que  actúen  con  compromiso  y

responsabilidad. Saben que no han sido fáciles

para nadie las  últimas épocas que han vivido,

pero cree que se han dado pasos importantes y

piensa que tienen que seguir trabajando de cara

al futuro. A su juicio, a todos los representantes

políticos  les  corresponde  mostrar  una  actitud

firme  a  favor  de  la  democracia,  mostrando

asimismo dicha firmeza en pro de la paz y de

las vías políticas, así como una actitud favorable

a los derechos civiles y políticos. Por todo ello,

se  solicita  a  todos  los  componentes  de   la

Corporación que trabajen en esa línea y piensa

que tienen que dar ejemplo a la sociedad en la

vía de la normalización. Cree que en esa línea

darían un paso importante si hoy allí expresaran

todos el deseo de trabajar a favor de la moción.

*  Jendartean  zegoen  pertsona  batek

txanda  hartu  eta  esan  du  ez  zaiola  zuzena

iruditzen esatea hau ez dela  lekua  mozio  hau

ikusteko. Bere iritziz, bera herritarra izanik, eska

dezake  Udalbatzak  mozioak  ikus  ditzan.

Bestalde,  eurek  ez  daude  sufrimenduaren

inguruko  gaietan  lana  egiteko,  lana  egiten

dutenen  eskubide  zibil  eta  politikoen  eta

normalizazioaren  alde  jarduteko  baizik.  Haren

ustez Alderdien Legea bere gisa indarrik  gabe

geratzen  ari  da;  hortxe  dago  SORTU  legez

kanpo uztea. Gainera,  bere lagunak aitatu duen

moduan,  ez  zaio  zilegi  iruditzen Arnaldo  Otegi

espetxean  egotea,  ezta  ere  herri  honetako

emakume  bat  eta  haur  baten  ama,  Arnaldo

*  Interviene  una  persona  del  público

señalando que no cree justo que les digan que

no es el sitio para tratar esta moción, cree que

como ciudadana del pueblo puede pedir que se

traten  mociones  en  el  Ayuntamiento.  Por  otro

lado, ellas no están para trabajar en torno a los

temas de sufrimiento, etc., sino que trabajan por

los derechos civiles y políticos y por que se dé

una  normalización.  Añade  que  es  real  que  la

Ley de Partidos se está cayendo por su propio

peso,  la  ilegalización  de  SORTU  está  ahí,  y

también  otras  cosas  como  las  que  ha

comentado su compañero,  no  es  legítimo  que

Arnaldo Otegi esté en la cárcel, ni tampoco una

mujer  de  este pueblo,  madre  de un niño,  que
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Otegiren  egoera  berdinean  dagoena.  Alabaina

errealitatea  da,  Arnaldo  Otegi  telebistan

ateratzen  dela  eta  Sonia,  berriz,  ez.  Hortaz,

horixe da nire lana,  gaineratu du. Sufrimendua

egon  dela?  Berak  baietz  uste  du,  baina  hori

tratatzeko  foroak  daudela.  Hemen  garrantzia

dauka,  esan  den  moduan,  gizarteak  beste

etorkizun  bat  ikus  dezan  normalizazioa  nork

bere  gain  hartzea.  Horixe  bakarra  eskatzen

dute.

tiene la misma situación que Arnaldo Otegi. Sin

embargo,  aun  siendo  la  misma  realidad,  dice

que Arnaldo Otegi  sale  en la  tele y Sonia  no.

Añade  que  ese es  su  trabajo.  Por  otra  parte,

¿que ha habido sufrimiento?, considera que sí,

pero existen foros para tratar   ese tema. Cree

que  lo  importante  es,  como  se  ha  dicho,  el

poder asumir que haya una normalización para

que  la  sociedad  vea  un  futuro  diferente,  solo

piden eso, resalta.

* Rodriguez jaunak (Socialistas Vascos -

Euskal Sozialistak) esan du, aurreko mintzaldia

dela-eta,  sozialistak,   jakina  den  moduan,

normalizazioaren alde lanean ari dira, baita ere,

etengabe ematen ari diren aldaketak errealitate

bihur  daitezen,  orain  artekoa  baino  egoera

hobeagoan  eta  armonian  elkarrekin  bizitzera

eraman ditzakeenak.

* El Sr. Rodriguez (Socialistas Vascos -

Euskal  Sozialistak)  a  raíz  de  la  intervención

anterior quiere matizar que como ya saben, los

socialistas están trabajando por la normalización

y para que los cambios que continuamente ven

que se están dando, puedan ser una realidad y

les hagan convivir en mejor situación y armonía

de las que se han dado hasta ahora.

Mintzaldiak amaitutakoan. Finalizadas las intervenciones.

Udalbatzak,  gehiengoz,  aldeko  12

botorekin  (O.E.  BILDU,  Errenteriako  Ezkerra,

EAJ/PNV)  eta  9  aurkakoekin  (Socialistas

Vascos - Euskal Sozialistak, PP),

El Pleno de la Corporación por mayoría

de 12 votos a favor (O.E. BILDU, Errenteriako

Ezkerra,  EAJ/PNV)  y  9  votos  en  contra

(Socialistas Vascos - Euskal Sozialistak, PP),

E R A B A K I  D U A C U E R D A

Onartzea  “Eleak  Mugimendua”k

eskubide  zibil  eta  politikoei  buruz  aurkezturiko

mozioa,  akordioa  honen  azalpen-zatian  jasota

geratu dena.

Aprobar la moción presentada por PSE-

EE  sobre  la  ordenación  de  los  equipamientos

culturales de Errenteria, que queda reflejada en

la parte expositiva del presente acuerdo.
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8.  Mozioa,  Socialistas  Vascos  –  Euskal

Sozialistak  udal  taldearena,  publizitaterako

panelak  udalerriko  toki  ezberdinetan

jartzeko.

8.-  Moción  presentada  por  el  Grupo

municipal  Socialistas  Vascos  -  Euskal

Sozialistak  relativa  a  instalación  en  el

municipio de una red de paneles expositivos

para publicidad.

Idazkariak ondoko mozioa irakurri du: Leída  por  el  Secretario  la  siguiente

moción:

“Errenteria indarkeriak eta kale-borrokak

oso markaturiko herri bat izan da hamarkadatan

zehar. Udak diru asko ipini behar izan du kale-

istiluetan  xehakaturiko  hiri-altzariak  berritzeko,

eta garbitasuneko lan-talde berezi bat mantendu

du kartelak erretiratu eta pintadak kentzeko.

"Errenteria ha sido durante décadas un

municipio  muy  marcado  por  la  presión  del

terrorismo y de la kale borroka. El ayuntamiento

ha dedicado ingentes cantidades de dinero para

reponer el mobiliario urbano destrozado en las

algaradas callejeras, así como en mantener una

brigada  especial  de  limpieza  dedicada  a  la

retirada de carteles y pintadas.

ETAren  borroka-armatua  eta  kale-

borrokaren  amaierarekin  uste  genuen  kaleak

denontzako  izango  zirela  eta,  azkenean,

Errenteria  garbia  batez  gozatu  ahal  izango

genuela.  Alabaina,  errealitateak erakusten digu

arlo honetan gauzak okerrera egin dutela: orain

paskinak  ez  dira  kentzen,  beste  batzuekin

ordezkatu  baizik,  pintada-politikoek  ez  dute

etenik  eta  arbolak  etengabe  erabiltzen  dira

kartelak jartzeko.

Con  el  fin  de  la  actividad  armada  de

ETA y de la kale borroka, confiábamos en que

las  calles  volvieran  a  ser  de  todos  y  que

podríamos  disfrutar  al  fin  de  una  Errenteria

limpia. Pero la realidad nos muestra que en este

campo las cosas han ido a peor: los pasquines

no se retiran sino que se sustituyen por otros,

las pintadas políticas no cesan y los árboles son

utilizados  permanentemente  como  soportes

para carteles.

Hala  eta  guztiz  ere,  modu  positibo

batean pentsatzen  dugu  eta  uste  dugu  jarrera

hauek  aldatzeko garaiak  direla  elkarbizitza  eta

normalizazio  politikoa  errazteko,  denok

irabazten aterako garelako. Gainontzeko alderdi

politikook  errespetatzen  baditugu  gune

A  pesar  de  todo,  pensamos  en  clave

positiva  y  creemos  que es  tiempo de cambiar

estas actitudes para facilitar la convivencia y la

normalización  política  porque  todos  saldremos

ganando.  Si  el  resto  de  los  partidos  políticos

respetamos los espacios públicos y empleamos
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publikoak  eta  dauden  bitartekoak  (prentsa,

irratia,  web,  posta  elektronikoa  eta  panelak

hauteskunde  garai  bakoitzean)  aprobetxatzen

baditugu gizarteari gure proposamen ezberdinak

helarazteko,  uste  dugu  ezker  abertzaleak

ahalegin  bat  egin  behar  duela  komunikazio-

estrategia  bideratzeko.  Errenteriako  biztanleak

eskertuko dute.

los numerosos medios existentes (prensa, radio,

web, correo electrónico y paneles expositivos en

cada  periodo  electoral)  para  trasladar  a  la

sociedad  nuestras  diferentes  propuestas,

entendemos  que  la  izquierda  abertzale  debe

hacer un esfuerzo por reconducir su estrategia

de comunicación. Los vecinos de Errenteria se

lo agradecerán.

Adierazitako  guztiagatik,  Udalbatzari

proposatzen diogu ondoko akordioak hartzea:

Por  todo  lo  expuesto,  proponemos  al

Pleno  de  la  Corporación  la  adopción  de  los

siguientes acuerdos:

1.  Errenteriako  auzo  ezberdinetako

espazio  publiko  handienetan  panelak  edo  hiri-

altzariak ezartzea, bertan kartelak eta paskinak

jartzeko.

1-  Instalar  en  los  principales  espacios

públicos  de  los  distintos  barrios  de  Errenteria

una  red  de  paneles  expositivos  o  mobiliario

urbano  apto  para  la  colocación  de  carteles  y

pasquines.

2.  Kaleko  publizitateari  buruzko  udal-

araudia eguneratzea eta  euskarri  berriak  nola

erabili sistema arautzaile bat sartzea”.

2-  Actualizar  la  normativa  municipal

vigente  respecto  de  la  publicidad  en  la  vía

pública e incluir un sistema regulador del uso de

los nuevos soportes."

Ondoren, mintzatu dira: Se  producen  las  siguientes

intervenciones:

* Rodriguez jaunak (Socialistas Vascos -

Euskal Sozialistak) esan du mozio hau argudio

jakin  batzuekin  aurkeztu  dutela.  Gaineratu

duenez,  diferentea  izan  zitekeen,  baina

horrelakoa izan behar zuela pentsatu zuten, une

hauetan denak  aldaketa  eta normalizazioz  hitz

egiten  eta  ildo  positiboan  lanean  ari  direnean

* Interviene el Sr. Rodriguez (Socialistas

Vascos - Euskal Sozialistak) manifestando que,

han  presentado  una  moción  con  una

argumentación determinada.  Podría haber  sido

diferente, pero entendían que tenía que ser asi

porque es una oportunidad en este momento de

cambios  y  de  normalización,  del  que  todos
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aukera  bat  dela  uste  dutenez,  egoera-mota

hauek  ere  alda  ditzaketela  uste dutelako,  hain

zuzen igarotako garaiak eta errepikatzea nahi ez

dituztenak  gogoratzen  dizkielako.  Horregatik,

espero du denek ulertzea eta mozioaren aldeko

bozka ematea.

están  hablando  y  en  el  que  todos  están

trabajando  en  clave  positiva.  Pueden  también

cambiar  este  tipo  de  situaciones  que  se  dan,

que  recuerdan  tiempos  pasados  y  que  no

quieren que se vuelvan a repetir. Por todo ello,

todos tienen la moción, espera que la entiendan

y voten a favor de la misma.

* Ferradas jaunak (Errenteriako Ezkerra)

esan du, bere iritziz, mozioan eskatzen dena eta

azalpen-zatian  adierazten  denaren  artean  alde

handia  dago.  Proposatzen  denari  dagokionez,

bera bat  dator lehenengo puntuarekin,  besteak

beste,  dagokion  departamentuan,  panelen

kokapenaren  inguruan  lanean  ari  direlako.

Zalantza  gehiago  baldin  baditu  ere,  bigarren

puntuarekin ere bat etor zitekeela uste du. Hona

zergatia:  1993az  geroztik  Udalak  kaleko

publizitateari  buruzko  Ordenantza  bat  du,  eta

honek,  besteak  beste,  kartelak,  pankartak  eta

pintadak arautzen ditu. Bere ustez behin ere ez

da  aplikatu,  eta  hortaz,  konbentziturik  dago

kartelak  ipintzen  dituzten  talde  edo  pertsonen

auto-erregulazioa  eraginkorragoa  izango

litzakeela hizketan eta araudi bat egiten hastea

baino,  gero,  praktikan,  berori  aplikatzea  oso

zaila  eta  ezinezkoa  izaten  delako.  Edozein

gisaz,  gainontzeko  taldeek  interesgarria  joko

balute  1993ko  Ordenantza  hori  hartu  eta

adierazi  den  moduan  eguneratzea,  berak  ez

luke  inolako  eragozpenik  izango  mozioaren

bigarren  puntuarekin  bat  egiteko.  Hasieran

adierazten  zuen  bi  puntu  eta  mozioaren

azalpen-zatiaren  artean  zegoen  alde  handia.

Izan ere, kontu jakina baita denek nahi dituztela

kale eta plaza garbiak, baina horrek ez du esan

nahi alderdi Sozialistari arrazoia ematen dionik,

berak  errealitatea  modu  horretan  irakurtzea

aldez aurretikoa eta alde bakarrekoa egitea dela

* Interviene el Sr. Ferradás (Errenteriako

Ezkerra) manifestando que a su entender existe

una gran desproporción entre lo que se pide en

la moción y la parte expositiva de la misma. En

cuanto a lo que se propone, comparte el primer

punto,  entre  otras  cosas  porque  ya  se  está

trabajando  desde  el  departamento

correspondiente en la ubicación de los paneles

que  se  solicitan.  Aunque  tiene  más  dudas,

podría  llegar  a  compartir  el  segundo  de  los

puntos y va a explicar el por qué: desde el año

1993  este  Ayuntamiento  tiene  una  Ordenanza

sobre Publicidad en la Vía Pública que regula,

entre  otras  cosas,  los  carteles,  pancartas  y

pintadas.  Piensa que no se ha  aplicado ni  en

una  sola  ocasión,  con  lo  cual  tiene  el

convencimiento  de  que  la  auto-regulación  de

aquellos grupos o personas que ponen carteles,

sería  más  efectivo  que  ponerse  a  hablar  y

elaborar  una  regulación  que  luego,  en  la

práctica,  es  muy  difícil  o  incluso  imposible  de

aplicar.  En  todo  caso,  si  el  resto  de  Grupos

viese el interés de coger esa Ordenanza del año

1993 y actualizarla en el sentido que se apunta,

personalmente no tendría ningún inconveniente

en suscribir el segundo punto de la moción. Al

principio  señalaba la  desproporción  que existe

entre esos dos puntos y el texto de introducción

a la moción, evidentemente todos los presentes

comparten  la  aspiración a una mayor  limpieza

de las  calles  y  plazas,  pero  esto no  le  puede
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uste duelako. llevar a dar la razón al Partido Socialista en lo  

Herriko  hormei  begirada  bat  ematen  badiete,

ohartuko dira errealitatea herriko sektore politiko

jakin  bat  behatzarekin  seinalatzea  baino

askozaz konplexuagoa dela. Horrela, urrutiagora

joan gabe, eta ikusiko balute une honetan nork

ipintzen  dituen  kartelak,  konturatuko  lirateke

enpresa  edo  partikular  gehiago  direla  politika

erakoak  baino.  Hori  horrela,  gizarte-mailan

bizitzen ari diren errealitatea ez liteke izan kartel

eta  pankarta  horietako  zenbaitetan  adierazten

dena  baino,  eta,  zalantzarik  gabe,  krisiak,

etxeetatik  kaleratzeak  edo  langabeziak

ikustekoa  du  sektore  zenbaitek  pareta  edo

pankartetan  aurkitzea  euren  aldarrikapenak

adierazteko  modua.  Hortaz,  eskertuko  zukeen

alderdi  Sozialistak  gauzak  beste  modu  batera

esan  izan  balitu,  21  zinegotziek  ondorio

berdinak ateratzera irits zitezkeela uste duelako.

Bere  aburuz,  lehen  aitatu  duen  elkarbizitzak

eskatzen  die  ahalegin  txiki  bat  egitea  holako

planteamenduak egiteko garaian.

que  considera  una  lectura  apriorística  y

unilateral  de  la  realidad.  Una  mirada  a  las

paredes de este pueblo les dice que la realidad

es más compleja que señalar con el dedo a un

determinado sector político de la villa. Sin ir más

lejos  y si  vieran quien  coloca carteles  en este

momento,  verían  que  empresas  o  particulares

son  mayoría  frente  a  los  carteles  de  signo

político.  Por  cierto,  la  realidad  que  están

atravesando a nivel social no puede ser ajena a

la  presencia  de  algunos  de  esos  carteles  y

pancartas, y sin duda, la situación de crisis, los

desahucios  o  el  paro  también  tienen  su

incidencia en que algunos sectores encuentren

en  las   paredes  o  pancartas  la  forma  de

expresar  sus  reivindicaciones.  Dicho  esto,

hubiese agradecido al Partido Socialista que se

hubiesen dicho las cosas de otra forma, porque

piensa  que  los  21  Concejales  y  Concejalas

pueden llegar a la misma conclusión, que está

seguro  que todos  comparten.  Entiende  que la

convivencia a la que antes hacía referencia, les

pide a todos un pequeño esfuerzo a la hora de

hacer estos planteamientos.

* Peña andreak (EAJ/PNV) gogoratu du

duela  hil  batzuk,  galdera-eskariak  egiteko

garaian,  bere  Taldea  gai  honen  inguruan

mintzatu  zela.  Horrela,  herritar  zenbaitek

eskatzen zuen Gobernu Taldeak ahalegin berezi

bat  egin  zezan  herriko  kaleak  garbiak

edukitzeko,  herria  apaintzen  zuten  kartel-

gehiketa bat eman zela ohartu zirelako. Gainera,

euren aburuz, koherentea zen Gobernu Taldeak

ingurumenaren inguruan markatuta zeuzkan ildo

estrategiko  zenbaitekin.  Egia  esan,  eurek  ez

dute  antzik  eman  gauzak  hobeto  direnik.

*  Interviene  la  Sra.  Peña  (EAJ/PNV)

recordando que hace unos meses, en el turno

de  Ruegos  y  Preguntas,  desde  su  Grupo  se

intervino a este respecto. Se solicitaba por parte

de algunas vecinas que el Equipo de Gobierno

hiciera  un  especial  esfuerzo  en  mantener

limpias  las  calles  de  la  villa  porque  se  había

apreciado  un  incremento  de  la  cartelería  que

decoraba nuestro municipio. Entendían además

que  era  coherente  con  las  líneas  estratégicas

marcadas  por  el  Equipo  de  Gobierno  en  lo

relativo al medio ambiente. Desde luego ellos no
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Bestalde,  egia  da  -dio-  mozioaren  azalpen-

zatian  herria  apaintzen  duten  kartelak  eduki

politikokoak bakarrik direla aipatzen dela. Berak

uste du beste motakoak ere asko daudela, nahiz

eta  haiek  ikusgarriagoak  diren.  Azken  finean

berdin  zaie  eduki  politiko,  kaleratze,  eskubide-

defentsa,  etab.en  ingurukoak  izatea,  nahi

dutena  da  herria  garbiagoa  izatea  eta

horretarako  proposatzen  den  ekimena  egokia

iruditzen  zaie.  Bigarren  puntua,  berriz,  egokia

iruditzen  zaie,  batez  ere,  euskarri  berriak  nola

erabili arautu behar dela adierazten delako, izan

ere, panel batzuk jarriko direnez, uste du arautu

beharko  dela  beroriek  nola erabili  behar  diren,

horretarako gutxiengo arau batzuk ipiniz, alegia,

nork  ipini  behar  dituen,  nork  kendu,  zenbat

denbora egon behar duten, zer nolako iragarkiez

hitz  egiten  duten,  etab.  Bere  aburuz,  honek

hortaz  pentsatzea  eta  paperean  idaztea

eskatzen du denek zeri buruz ari diren jakiteko.

Gainera  uste  du  Udalak  erantzukizun  gehiago

duela bere baliabideetatik  zati bat gai honetara

bideratu behar duelako, baina aldi berean uste

du heziketan eragin behar dela eta horretarako

modurik  onena  etsenplua  ematea  dela.  Hori

horrela  pentsatzen  du  kontzientziazio-kanpaina

batzuk eta heziketa izango direla ezarri nahi den

edozein  araudi  zigortzailea  baino

eraginkorragoak.  Horregatik,  bera  bat  dator

alderdi  Sozialistak  planteatu  dituen  bi  puntu

horiekin, herritarrak sentsibilizatzeko hezkuntza-

kanpainak  eta,  oro  har,  herria  garbiagoa

edukitzeko.

han apreciado una mejora, es cierto que la parte

expositiva  de  la  moción  contempla  solo  una

parte,  ya que los  carteles  que decoran la  villa

son  de  contenido  político  y  de  otros  muchos,

aunque quizás aquellos por el material puedan

ser más vistosos. Pero en definitiva les da igual

que sean de contenido político, de desahucios,

en defensa de derechos, etc., lo que quieren es

que  esta  villa  esté  más  limpia  y  para  eso  la

iniciativa que se propone les parece adecuada.

El segundo punto lo ven adecuado sobre todo

en lo relativo a incluir un sistema regulador del

uso  de  los  nuevos  soportes,  se  van  a  poner

unos  paneles  y  habrá  que  regular  como  se

utilizan  los  mismos,  estableciendo  normas

básicas de utilización: quien los pone, quien los

quita,  cuanto tiempo se pueden poner,  de qué

tipo  de  anuncios  se  está  hablando,  etc.  Cree

que esto requiere que se piense en ello y que se

escriba en papel para que todos sepan a qué se

están  refiriendo.  Además  cree  que  el

Ayuntamiento tiene un plus de responsabilidad

porque tiene que destinar parte de sus recursos

a  este  tema,  pero  también  cree  que  hay  que

incidir  en  la  educación,  y  la  mejor  manera  de

educar es dando ejemplo. En este ámbito cree

que  unas  campañas  de  concienciación  y

educación  serán  mucho  más  eficaces  que

cualquier normativa sancionadora que se quiera

imponer. Con lo cual, está de acuerdo con los

dos  puntos  que  plantea  el  Partido  Socialista,

pero también cree que hay que pensar  en las

campañas  educativas  para  sensibilizar  a  la

ciudadanía  y  que  se  mantenga  en  general  la

villa más limpia en todos los aspectos.

*  Lopez  Echezarreta  andreak  (O.E.

BILDU)  adierazi  du  aipatu  diren  gauza

zenbaitekin  bat  egiten  badute  ere,  esan behar

* Interviene en euskera la Sra. López de

Echezarreta  (O.E.  BILDU)  y  manifiesta  que

estando  de acuerdo  con  alguna  de  las  cosas
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dute, halaber, harritzen dituela orain artean Udal

honetan  horrelako  ekimenik  martxan  ez  jarri

izanak. Gaineratu duenez, eurek jada lanean ari

dira beste udaletan zer nolako panelak, nolako

kartelak  egiten  dituzten,  etab.  ikusten.  Zentzu

horretan,  ongi  etorria  ematen  diote  lehenengo

puntuari, baina bigarrenaren inguruan zalantzak

dituzte, izan ere, ez dakite beharrezkoa ote den

araudi  berezi  bat  egitea  kontu  hori  arautzeko

edo panel horien erabilera modu natural batean

ez ote den erregulatuko.  Hala ere,  Ferradasek

zion  moduan,  horrela  adostea  egoki  ikusten

bada, eurek ere ados egongo lirateke. Haatik, bi

puntu  horiek  mozioaren  sarrerarekin  lotzea,

erabat lekuz kanpokoa iruditzen zaie, zeren eta

herria  txukunagoa  eta  garbiagoa  egon  dadin

egokia izan daitekeela panel batzuk ipintzea, eta

gero,  nolabait  esatearren,  berorietan  azaltzen

den edukia lotu nahi izatea herri honetako irudi

zikina,  ETA eta  kale-borrokarekin  bakarrik,  ba,

txorakeria  iruditzen  zaio,  hain  zuzen klase  eta

tipologia  guztietako  kartelak  izaten  direlako.

Ondorioz,  ados  daude  mozioaren  bi  puntuekin

baina  ez  hasieran  eman  nahi  den  mezu

arraroarekin.  Horregatik,  bi  puntuak  bakarrik

bozkatzen badituzte, ados daude, baina, bestela

ez, gaineratu du. 

que se han dicho,  tienen  que decir  asimismo,

que  se  extrañan  que  hasta  entonces  no  se

pusiesen  en  marcha   iniciativas  de  ese  tipo.

Añade  que  ellos  ya  están  trabajando  en  ese

ámbito viendo qué tipo de paneles, qué tipo de

carteles,  etc.  se  suelen  poner  en  otros

municipios. En ese sentido le dan la bienvenida

al primer punto, pero tienen dudas con respecto

al segundo, porque no saben  si  es necesario

realizar una normativa para regular ese tema o

si la utilización de dichos paneles se regulará de

una forma natural. En cualquier caso, tal y como

decía  el  Sr.  Ferradas,  si  se  ve  conveniente

acordar de esa forma, estarían de acuerdo. Sin

embargo,  que  dichos  dos  puntos  se  vinculen

con lo que se expresa en la introducción de la

moción les parece totalmente fuera de lugar, ya

que la colocación de unos paneles para que el

pueblo esté más limpio y  arreglado, y que de

alguna  manera,  luego,  el  contenido  de  los

carteles que se ponen en los mismos se quiera

vincular unicamente con una imagen sucia, con

ETA y la kale borroka les parece una tontería,

precisamente  porque  suele  haber  carteles  de

todas las clases y tipologías. Por tanto, están de

acuerdo con los dos puntos de la moción, pero

no  así  con  el  raro  mensaje  que  se  da  en  la

introducción. Por ello, si se vota unicamente los

dos puntos votarán a favor, de lo contrario, no.

Mintzaldiak amaitutakoan. Finalizadas las intervenciones.

Udalbatzak,  gehiengoz,  aldeko  13

botorekin  (Errenteriako  Ezkerra,  EAJ/PNV,

Socialistas Vascos – Euskal Sozialistak, PP) eta

8 abstentzioz (O.E. BILDU), 

El Pleno de la Corporación por  mayoría

de 13 votos a favor (Errenteriako Ezkerra, EAJ/

PNV,  Socialistas  Vascos  -  Euskal  Sozialistak,

PP) y 8 abstenciones (O.E. BILDU), 
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E R A B A K I  D U A C U E R D A

Onartzea  Socialistas Vascos – Euskal

Sozialistak  udal  taldeak  aurkezturiko  mozioa  -

azalpen  zatian  jasota  geratu  dena-,

publizitaterako  panelak  herrian  ezartzeari

buruzkoa.

Aprobar  la  moción presentada  por  el

Grupo  municipal  Socialistas  Vascos  -  Euskal

Sozialistak relativa a instalación en el municipio

de  una  red  de  paneles  expositivos  para

publicidad, que consta en la parte expositiva del

presente asunto.

9.  Mozioa,  Errenteriako  Ezkerrarena,  LGTBI

harrotasun  mundu-eguna  ekainaren  28an

dela eta.

9.-  Moción  presentada  por  el  Grupo

municipal  Errenteriako  Ezkerra  con  motivo

del 28 de junio, día internacional del orgullo

LGTBI. 

Idazkariak ondoko mozioa irakurri du: Leída  por  el  Secretario  la  siguiente

moción:

“MOZIOA,  LGTBI  HARROTASUN

NAZIOARTEKO  EGUNA  EKAINAREN  28AN

DELA ETA.

"MOCIÓN  CON MOTIVO DEL  28  DE JUNIO,

DÍA INTERNACIONAL DEL ORGULLO LGTBI

Errenteriako Ezkerra udal taldeak (Ezker

Anitza  –  Izquierda  Unida)  ondoko  mozioa

aurkeztu  du,  ekainaren  28an  LGTBI-en

Nazioarteko  Eguna  dela  eta,  Udalbatzak

eztabaidatu dezan.

El  Grupo  Municipal  de  Errenteriako

Ezkerra  (Ezker  Anitza  -  Izquierda  Unida)

presenta la siguiente moción con motivo del 28

de junio,  Día  Internacional  del  Orgullo  LGTBI,

para su debate en el Pleno Municipal:

ZIO AZALPENA EXPOSICION DE MOTIVOS

1968Ko  ekainaren  28an  hainbat  liskar

izan  ziren  Stonewall-en  (AEB)   hango  LGTB

kolektiboetako  pertsonen  gaineko

El  28  de  junio  de  1968  se  sucedieron

diversas  revueltas  en  Stonewall  (EE,UU)  para

denunciar de la criminalización a la que estaban
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kriminalizazioa  salatzeko.  Orduz  gero,  egun

horretan  ospatzen  da  LGTB-harrotasuna”

deiturikoaren gizarte eragileen aldarrikapenekin,

non  aldarrikapenen  inguruan  -askotan  botere

publikoek bazterturikoak- euren indarrak pilatzen

baitituzte.

sometidas las personas LGTB en el país. Desde

entonces,  este  día  se  conmemora  con

reivindicaciones de las organizaciones sociales,

el  llamado  "Orgullo  LGTB",  donde  concentran

sus  fuerzas  en  torno  a  reivindicaciones  en

muchos  casos  desatendidas  por  los  poderes

públicos.

Sexualitate  “diferentetzat”  jotako

adierazpenekiko  ezinikusiak  desagertu

beharrean oraindik bizirik diraute gela, etxe, aisi

eta lantokietan, baita administrazio eta zerbitzu

publikoetan  ere.  Hortaz,  berriro,  ekainaren  28

honetan  beharrezkoa  da  LGTBI  kolektiboen

eskari eta beharrei sostengu argia ematea.

Las fobias  hacia las  expresiones de la

sexualidad  consideradas  "diferentes",  lejos  de

desaparecer, continúan habitando las aulas, los

hogares, los centros de ocio y trabajo, e incluso,

las  administraciones  y  servicios  públicos.  De

nuevo, este 28 de junio, es necesario un apoyo

explícito  a las  demandas  y necesidades  de la

población LGTBI.

Kode Zibilean sexu berdineko pertsonen

arteko matrimonioari buruzko aldaketa bat eman

bada  ere,  edo  legeak  onartu  badira  ere,

esaterako,  “Genero-identitate  Legea”,  oraindik

bide asko dago egiteke.

Aunque  ya  se  haya  producido  una

modificación  del  Código  Civil,  sobre  el

matrimonio entre personas del mismo sexo, o se

hayan aprobado leyes como la llamada "ley de

identidad de género", queda mucho camino por

recorrer.

Era  berean,  beharrezkoa  da  LGTB

kolektiboko  pertsonen  eskubideen  aldeko

lanean   inplikaturiko  gizarte  eragile  guztiei

aitortza egitea, LGTB komunitatearen benetako

berdintasuna  eta  askatasunaren  bilakaerarekin

duten konpromisoa adierazten dutelako.

También  es  necesario  un

reconocimiento  a  todos  aquellos  actores

sociales que se han implicado en el impulso al

reconocimiento de los derechos de las personas

LGTB, y que representan un compromiso con la

búsqueda de la igualdad y la libertad real de la

comunidad LGTB.

Hori  guztiagatik,  Udalbatzari  eskatzen

diogu hartzeko ondoko

Por  todo  ello,  se  eleva  al  pleno  los

siguientes:
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AKORDIOAK ACUERDOS

� Homofobia,  lesbofobia,  bifobia  eta

transfobiaren aurkako salaketa egitea.

� Realizar  una  denuncia  contra  la

homofobia, lesbofobia, bifobia y transfobia.

� Gobernuari  eskatzea  identitate

transexual  eta  intersexualen  aurkako patologia

kentzen  lagun  dezan,  alegia,  pertsona  horien

eskubide  sexual  eta  sanitarioei  kalterik  egin

gabe.

� Solicitar  al  gobierno  que  promueva  la

despatologización  de  las  identidades

transexuales  e  intersexuales,  sin  que  los

derechos  sexuales  y  sanitarios  de  estas

personas se vean perjudicados.

� Murrizketa  sozialen  aurkako

konpromisoa adieraztea, bereziki GIB prebenitu

eta tratamenduari  dagozkionak.  Horrek  osasun

publikoaren   benetako  defentsa  egitera

eramaten  du,  baita  unibertsilizatzearen  aldeko

apustua egitera ere.

� Expresar  un  compromiso  contra  los

recortes  sociales,  especialmente  aquellos

referidos  a  la  prevención  y  el  tratamiento  del

VIH.  Ello  lleva  a  realizar  una  defensa  real

también de la sanidad pública, así como por su

apuesta de universalización.

� Hezkuntza  publikoa,  laikoa,  kalitatezko

bat  defendatzea,  heziketa-gune  bat  sortzeko

gutxiengo  baldintza  gisa  dibertsitatea  aintzat

hartuko  duena,  balore  demokratiko  eta

toleranteak gailen izango dituenak.

� Defender  una educación pública,  laica,

de calidad y que atienda a la diversidad como

requisitos  mínimos  para  crear  un  espacio

educativo  donde  reinen  los  valores

democráticos y de tolerancia.

� Politika  publikoen  bidez  aktiboki

kolaboratu  familia-aniztasunaren  alde,  familia

homoparentalak jasan dezaketen diskriminazio-

mota  ororen  -sinbolikoa  zein  materiala-  aurka

borrokatuz.  Horrek  alderdi  Popularraren

gobernuak  sexu  bereko  pertsonen  arteko

matrimonioari  buruzko  kode  zibila  berritzearen

inguruan  ezarritako  inkonstituzional-helegitea

salatzera eramaten du.

� Colaborar  activamente,  mediante

políticas públicas, en la defensa de la diversidad

familiar,  luchando  contra  cualquier  tipo  de

discriminación  que  puedan  sufrir  las  familias

homoparentales,  tanto  simbólica  como

materialmente.  Lo que conlleva también a una

denuncia  explícita  del  recurso  de

inconstitucionalidad  impuesto  por  el  gobierno

del Partido Popular sobre la reforma del código

civil  en materia del  matrimonio  entre personas
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del mismo sexo.

Mozio  hau  ondokoei  emango  zaie

ezagutzera: 

Del contenido de la presente moción se

dará conocimiento:

- Herriko biztanleriari ekainaren 28an. - A las vecinas y vecinos del municipio el día 28

de junio.

-  Osasuna,  Gizarte  Zerbitzu  eta  Berdintasuna

Ministerioari.

- Al Ministerio de Sanidad, Servicios Sociales e

Igualdad.

-  Eusko  Jaurlaritzaren  Enplegua  eta  Gizarte

Gaietarako Departamentuari.

-  Al  Departamento  de  Empleo  y  Asuntos

Sociales del Gobierno Vasco.

- Errenteriako LGTBI mugimenduari”. - Al movimiento asociativo LGTBI de Errenteria."

Ondoren, mintzatu dira: Se  producen  las  siguientes

intervenciones:

* Ferradas jaunak (Errenteriako Ezkerra)

esan  du  ondo  datorkiola  Alkateak  eginiko

aurkezpena,  izan  ere,  aitatzen  diren  sigletatik

hasita,  mozio  konplikatua  dela  badirudi  ere,

testua  lehen  begiratu  batean  dirudien  baino

askozaz xumeagoa da. Bere esanetan mozioak

gauza  bat  bakarra  eskatzen  du,  eta  hori,

pertsonei  errespetua  da.  Berak  horrela

laburbilduko luke, eta nahi dutena da Udalbatza

honek ozen eta argi esatea pertsona bakoitzak

egiten  duen  aukera-sexualak  ez  duela  izan

behar  berori  umiltzeko  edo  sufrimendua

eragiteko  arrazoia.  Gaineratu  duenez,  iragan

* Interviene el Sr. Ferradás (Errenteriako

Ezkerra) manifestando que la presentación del

Alcalde  le  viene bien  porque,  aunque  parezca

una  moción  complicada,  empezando  por  las

siglas a las que se hace referencia, el texto de

la  moción  es  mucho  más  sencillo  de  lo  que

aparenta a primera vista. Esta moción pide una

sola cosa, que es el respeto a las personas, él

la resumiría de esa manera y lo que pretenden

es que esta Corporación diga alto y claro que la

opción sexual por la que cada persona opta no

puede  ser  motivo  de  humillación  o  de

sufrimiento para algunas de estas personas. El
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larunbatean telebistaren 2. kanalean erreportaje

bat bota zuten nondik datorren ekainaren 28ko

borroka  guztia  eta  garai  hartan  homosexualek

eta  lesbianek  jasaten  zituzten  umiliazioak

azalduz.  Argi  dago  gauzak  aldatu  direla,  eta

hemen ez dela inor atxilotzen sexu-aukeragatik,

baina  uste  du  inork  ez  dezakeela  hitz  egin

askatasun  osoz,  komunikabideetan  “gaixoak”

moduko  kontzeptuak  erabiltzen  direnean,  edo

euren  sexu-aukera  ezkutatu  behar  izaten

dutenean  eskolan,  lanean  eta  giza-

harremanetan.  Hari  horri  jarraiki,  duela  gutxi

albiste  baten  berri  izan  zuten,  bere  ikuspegitik

sinbolo  batean  bihurtu  dena,  izan  ere,  alderdi

politikoko  lider  batek  publiko  egiten  duenean

bere  aukera  sexuala  eta  hori  albiste  bihurtzen

denean,  esan  nahi  du  badirela  gauzak

aldatzeko.  Alegia,  pertsona  baten  eremuari

dagokiona albiste bihurtzen bada, argi dago ez

dagoela  normalizatua  aukera  sexuala  egiteko

askatasuna.  Bere  aburuz  sexualitatea

askatasunean bizitzea pertsona gisa dagokigun

eskubide  bat  da,  eta  horregatik,  berriro  dio,

mozio  horretan  eskatzen  duten  gauza  bakarra

errespetua  da,  eta  inori  ez  mozteko  edo

baldintzatzeko  eskubide  bakar  bat  ere  aukera

sexualagatik, nabarmendu du.

sábado pasado retransmitieron en el canal dos

un reportaje sobre donde proviene toda la lucha

del 28 de junio y las humillaciones que pasaban

los homosexuales y lesbianas en aquella época.

Evidentemente  las  cosas  han  cambiado  y

ciertamente aquí no se ejecuta ni se encarcela a

nadie en estos momentos por su opción sexual,

pero piensa que nadie puede hablar de igualdad

plena cuando se siguen usando en medios de

comunicación  conceptos  como  el  de

"enfermedad", o cuando se tiene que ocultar la

opción sexual para aspirar  a la  igualdad en la

escuela,  en  el  trabajo  o  en  las  relaciones

sociales. Recientemente asistían a una noticia,

que a su modo de ver es todo un símbolo, y es

que cuando se convierte en noticia que el lider

de un partido  político  declara publicamente  su

opción sexual,  eso quiere decir que hay cosas

que cambiar. Lo que corresponde al ámbito de

la opción de la persona se convierte en noticia,

es evidente que no está normalizada la libertad

de  opción  sexual.  Vivir  nuestra  sexualidad  en

libertad  es  un  derecho  que  nos  corresponde

como personas y por eso insiste en que lo único

que pide esa moción es que se respete y que no

se  recorte  o  condicione  ningún  derecho  a

ninguna persona por su opción sexual.

*  Herzog  jaunak  (PP)  esan  du  berak

oso-osorik  konpartitzen  duela  Ezker  Anitzak

aurkezturiko mozioa. Ez du inolako eragozpenik

prentsan  atera  den  pertsona  eta  Errenteriako

Ezkerrako bozeramaileak  aitatzen  zuena,  bere

alderdiko  (PP)  dela  esateko,  hain  zuzen  bera

gehien  uztartzen  den  pentsamendu-bidea

duena.  Alabaina  esan  behar  du  mozioaren

testuak  “sudoku”  bat  dirudiela.  Izan  ere,

“"homofobia, lesbofobia, bifobia eta transfobia"-

ren  aurkako  salaketa  egitea  psikologia-

*  Interviene  el  Sr.  Herzog  (PP

manifestando  que  comparte  plenamente  el

espíritu de la moción que ha presentado Ezker

Anitza. No le duelen prendas reconocer que la

persona que ha salido en la prensa, a la que se

ha referido el portavoz de Errenteriako Ezkerra,

es  aquella  de  su  partido  (PP)  que  tiene  una

línea de pensamiento con la que personalmente

más comulga. Pero quiere decir que el texto de

la  moción  parece  un  sudoku,  "realizar  una

denuncia  contra  la  "homofobia,  lesbofobia,
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ikasketako  hirugarren  ikasturteko  eskuliburua

baitirudi. Horrela, Gobernuari eskatzea identitate

transexual  eta  intersexualen  aurkako patologia

kentzen lagun  dezan,...”  Baina,  gobernuak  zer

despatologizatu  (esatea  ere  kostatzen  dena)

behar du, galdetu du. Berak ez duela ulertzen,

gaineratu  du.  Bestalde,  Murrizketa  sozialen

aurkako  konpromisoa  adieraztea,  bereziki  GIB

prebenitu  eta  tratamenduari  dagozkionak”.

Berak  ez  du  uste  GIB-ren  prebentzioan  eta

tratamenduan  murrizketarik  eman  denik,  zeren

eta, bere alderdian oso gaiztoak direla  

bifobia y transfobia", esto parece una manual de

psicología de tercero. "Solicitar al gobierno que

promueva  la  despatologización  de  las

identidades  transexuales  e  intersexuales,  ...",

pero  ¿qué  despatologización  pretende  el

gobierno?, cuesta hasta decirlo, no lo entiende

bien.  "Expresar  un  compromiso  contra  los

recortes  sociales,  especialmente  aquellos

referidos  a  la  prevención  y  el  tratamiento  del

VIH",  no cree que haya habido  recortes  en la

prevención y tratamiento del VIH, ya sabe que

en  su  partido  son  muy  malos,  que  tienen

tenedor, cuernos y 

baldin  badaki  ere,  hots,  sardexka,  adar  eta

isatsa  duenak,  ez  da  holakorik  egin.  Edonola

ere,  mozioa  den bezalakoa  da eta  eurek  oso-

osorik konpartitzen duen izpiritua du: identitate-

sexualaren  askatasun  osoa  eta  kolore

guztietako  desio-sexualarekiko  gizartearen

baimena.  Halere,  testua  konplexua  dela  dio

berriro, eta ea nork idatzi duen galdetu du.

rabo, pero no. La moción és la que és y tiene el

espíritu  que  tiene,  que  ellos  comparten

plenamente,  pretenden  que  haya  una  total

libertad  de  identidad  sexual  y  de  autorización

social  de  todos  los  colores  respecto  al  deseo

sexual por quien sea o como sea.  Pero insiste

en lo complejo del texto y pregunta, ¿quien ha

escrito esto?.

*  Peña  andreak  (EAJ/PNV)  esan  du

euren  Taldeak  kolaboratuko  duela  euren

botoarekin argi eta garbi esanez.

*  La  Sra.  Peña  (EAJ/PNV)  manifiesta

que desde su Grupo colaborarán en que se diga

alto y claro con su voto favorable.

* Rodriguez jaunak (Socialistas Vascos -

Euskal  Sozialistak)  esan  du  bere  Taldeak

bidezkoa  eta  beharrezkoa  ikusten  duela  gay-

harrotasun  eguna  ospatzeko  egunean,

ekainaren  28an,  Errenteriako  Udalak  lesbiana

eta  gayen  eskubideen  eta  aldarrikapenen

defentsan  homofobia,  lesbofobia,  bifobia  eta

transfobiaren  eta  diskriminazioaren  aurkako

mozioa  onartzea  eta  matrimonio  homosexuala

eta  kolektibo  horrek  eskubide  berdinak  izan

dezanaren alde agertzea. Bere iritziz, pertsonek

*  Interviene  la  Sra.  Rodriguez

(Socialistas  Vascos  -  Euskal  Sozialistak)

manifestando  que  en  su  Grupo  consideran

oportuno y necesario que en el contexto de la

celebración  del  día  del  orgullo  gay,  el  28  de

junio,  el  Pleno del  Ayuntamiento  de Errenteria

apruebe una moción en defensa y reivindicación

de los  derechos de la  población de lesbianas,

gays,  transexuales,  bisexuales  e  intersexuales

en la lucha contra la homofobia y discriminación,

y se pronuncie  a favor del  reconocimiento  del
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eremu guztietan eskubide berdinak izan ditzaten

lege  eta  heziketako  neurriak  gizartean  eta

politika-mailan azken urteotan gure herrialdean

eginiko  aurrerapenak  garrantzitsuak  izan  dira.

Gay  eta  lesbianentzako  eskubideetan  lorturiko

eskubiderik  esanguratsuena,  zalantzarik  gabe,

sexu  berdineko  pertsonen  arteko  ezkontza

legeztatzea  da,  hain  zuzen  2005ean

Zapateroren  gobernu  sozialistak  onarturikoa.

Garai  hartan  Espainia  izan  zen  Europan  eta

munduan  matrimonio  homosexuala  legeztatu

zuen lehenengoetariko herrialdea, gisa horretan

gay,  lesbiana  eta  kolektibo  guzti  hauen

eskubide-defentsan  eta  herritar  guztien  arteko

berdintasunean  lehenengo  herrialdean  bihurtu

zelarik.  Haren  esanetan  erabaki  hori  alderdi

Popularrak errefusatu,  kondenatu eta erantzuna

izan zen Legebiltzarrean,            Auzitegi 

matrimonio  homosexual  y  de  la  igualdad  de

derechos  para  todo  este  colectivo.  Creen  que

los avances realizados en la sociedad y a nivel

político  con respecto  al  desarrollo  de medidas

legales y educativas en el campo de la igualdad

de  derechos  de  las  personas  en  todos  los

ámbitos,  han  sido  muy  importantes  en  los

últimos años en nuestro país. Uno de los hitos

más  significativos  en  la  conquista  de  los

derechos para los gays y lesbianas es sin duda

la  legalización  del  matrimonio  entre  personas

del mismo sexo, del año 2005, aprobada por el

gobierno  socialista  de  Zapatero.  España  fue

entonces uno de los primeros países en Europa

y  en  el  mundo,  en  legalizar  el  matrimonio

homosexual, convirtiéndose en un país pionero

y  en  la  vanguardia  en  la  defensa  de  los

derechos de gays, lesbianas y de todos estos

colectivos,  y  de  la  igualdad  entre  todos  los

ciudadanos. 

Konstituzionalaren  aurrean  matrimonio

homosexualaren  Legeari  inkonstituzionalitate-

helegitea  jarri  zuelako,  gaur  egun  oraindik

Auzitegiak  ebatzi  gabe  duena.  Beraz,  bada,

Ferradas  jaunak  (Errenteriako  Ezkerra)  ongi

asko  esan  duen  moduan,  kolektibo  guztiak

babestearren bide asko dute egiteko indarkeria

homofoboaren -fisikoa zein ahozkoa- aurka, eta,

orobat, bermatu dadin gainontzeko pertsona eta

bikoteek, matrimonio barne, dute estatus juridiko

eta  eskubideak  berak.  Horregatik,  Errenteriako

Ezkerra  udal  taldeak  aurkezturiko  mozioaren

alde bozkatuko dute.

Esta  decisión  fue  rechazada,  condenada  y

contestada desde el Parlamento por el Partido

Popular,  con la presentación de un recurso de

inconstitucionalidad  a  la  Ley  del  matrimonio

homosexual ante el Tribunal Constitucional, que

a  día  de  hoy  sigue  sin  ser  resuelta  por  el

Tribunal. Queda por tanto, como bien ha dicho

el  Sr.  Ferradás  (Errenteriako  Ezkerra),  mucho

camino  por  recorrer  hasta  asegurar  que  la

comunidad  de  todos  estos  colectivos  esté

protegida  contra  la  violencia  homófoba,  tanto

física como verbal,  y así mismo se garantice el

mismo  estatus  jurídico  y  de  derechos  que  el

resto  de  personas  y  parejas,  incluído  el

matrimonio.  Votarán  por  tanto  a  favor  de  la

moción  presentada  por  el  Grupo  municipal

Errenteriako Ezkerra.

43



*  Lopez  Echezarreta  andreak  (O.E.

BILDU)  esan  du  euren  sostengua  adierazten

dietela  herri  honetan  gay,  lesbiana,  transexual

eta bisexualen eskubideen alde lana egin duten

pertsona  guztiei,  izan  ere,  beraien  eta  beste

askoren lanari esker aurrera pauso batzuk eman

direlako.  Hala ere,  ikusita lana handia dagoela

egiteko,  uste  du  ez  dela  urtean  behin  ospatu

beharreko  zerbait,  eguneroko  lanean  presente

eduki  beharrekoa  baizik.  Bukatzeko,  euren

kezka  adierazi  nahi  dute,  ez  baitakite  PPko

gobernuak  zer  nolako  jarrera  izango  duen gai

horien inguruan, eta atzerapausoak emango ote

dituenaren  beldur  daude.  Hortaz,   hemengo

PPko  ordezkariei  eskatuko  liekete  euren

alderdiari  eskatzeko,  alde  batetik,  matrimonio

homosexualaren  aldeko  jarrera  izan  dezaten,

eta  bestetik,  sexu  bereko  bikoteek  umeak

adoptatzearen aldeko jarrera izan dezaten. 

* Interviene en euskera la Sra. López de

Echezarreta (O.E. BILDU) diciendo que desean

hacer llegar su apoyo a todas las personas de

este  pueblo  que han trabajado a  favor  de los

derechos de los gays, lesbianas, transexuales y

bisexuales, ya que gracias a su trabajo y al de

otros  muchos,  se  ha  podido  avanzar  hacia

adelante.  Sin  embargo,  viendo  que  existe

mucho trabajo por hacer, creen que no es una

cosa que se debe celebrar una vez al año, sino

algo que se debe tener presente en el  trabajo

diario.  Para  finalizar,  desean  expresar  su

preocupación porque desconocen la actitud que

va a tener  el  gobierno del  PP con respecto a

este tema, y están temerosos de que se pueda

retroceder.  Por  ello,  pedirían  a  los

representantes del PP de aquí que soliciten de

su  partido,  por  una  parte,  que  tengan  una

actitud  favorable  al  matrimonio  homosexual  y,

por otra, una actitud partidaria a la adopción de

hijos por parte de las parejas del mismo sexo.

* Ferradas jaunak (Errenteriako Ezkerra)

esan  du  gai  honekin  ez  duela  PPko

bozeramailearekin  kontua polemizatu  nahi,  eta

testuaren  konplexutasuna  alde  batera  utzita,

mozioa  orientazio  sexual  lesbiana  edo

homosexuala duten pertsonek idatzi dutela, eta

eurek mozioaren bidez egoera haiek gaur egun

dagoen bezala ulertzen dute. Hiesaren aurkako

plan nazionalari  dagokionez, berriz,  bere ustez

argi  dago  mozketak  jasan  dituela

herritarrentzako  heziketaren  aferak.  Haren

esanetan,   Wert ministroa gaia aldatzen ari  da

eta,  alderdi  Sozialistako  bozeramaileak  ondo

esan duen moduan, matrimonioaren afera y eta

alderdi  Popularrak  sustaturiko  konstituzioaren

aurkako  helegiteak  –  Justizia  ministroaren

iritziaren  aurka,  berak  ez  zuelako  arrazoirik

* El Sr. Ferradás (Errenteriako Ezkerra)

señala que no quiere polemizar con el portavoz

del PP en este asunto, y señala que más allá de

la  complejidad  del  texto,  la  moción  ha  sido

redactada  por  personas  que  tienen  una

orientación  y  una  opción  sexual  lésbica  u

homosexual y muestran a través de la moción

como entienden ellas y ellos la situación actual.

En  cuanto  al  plan  nacional  del  sida,

evidentemente  ha  sufrido  un  recorte

considerable  el  tema  de  la  educación  para  la

ciudadanía  y  cómo  se  trataba.  Está  siendo

modificado por el Ministro Wert y como bien ha

señalado  la  portavoz  del  Grupo  Socialista,  el

tema  del  matrimonio  y  del  recurso  de

inconstitucionalidad promovido  por el  Gobierno

del Partido Popular,  por cierto contra la propia
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ikusten-,  uste  du  zentzua  ematen  diotela

mozioan eskatzen denari.

opinión del Ministro de Justicia que no ve motivo

de inconstitucionalidad en dicha Ley, piensa que

dan sentido a que se solicite lo que se apunta

en la moción.

*  Herzog  jaunak  (PP)  erantzun  du

esanez gai  oso polemikoa dela,  izan ere, iritzi

diferenteak  daude,  pertsona askoren erlijio  eta

kultura  sinesmenen  aurkakoak  direlako.  Bera

proposamena  egin  dutenekin  dago,  baina  ez

dezake  bere  alderdia  ordezkatu,  hain  zuzen

berak ordezkatzen duen kolektiboaren zati baten

sentimenduak  eta  ideiak  urratzen  direlako.

Gaineratu  duenez,  kontu  jakina  da  osasunean

murrizketa  zenbait  eman  direla,  dirurik  ez

dagoelako denean bezala, baina uste du gaia ez

daitekeela zuzenean nahasi  Gobernuak hiesari

ematen  dion  tratamenduarekin,  hainbeste

neurrien  artean  bat  gehiago  delako.  Gainera,

uste  du,  ez  diezaieketela  hori  leporatu,  hain

zuzen  ez  dagoelako,  eta  ez  dakitelako  nola

ordainduko  dituzten  egin  asmo  dutena.  Argi

dago  denek  milioiak  baitzituzten  modura  bizi

nahi dutela, baina ez dute, gaineratu du.

* El Sr. Herzog (PP) responde que éste

es un tema muy polémico, las opiniones están

divididas, atentan contra las creencias religiosas

y  culturales  de  muchas  personas.

Personalmente está con los proponentes, pero

no puede representar a su Partido Político en el

sentido de que se conculquen los sentimientos y

las ideas de una parte del colectivo al que viene

a  representar.  Desde  luego  ha  habido  unos

recortes sanitarios, como en todo porque no hay

dinero,  pero  no  se  puede  llevar  el  tema

directamente al tratamiento que se hace del sida

por  parte  del  Gobierno,  sino  que es un  punto

más en toda una constelación de medidas que

han sido necesarias y de las que cree que no se

les  puede  acusar,  porque  es  que  no  hay,  no

sabe cómo se va a pagar lo que se pretende.

Claro que todos quieren vivir como millonarios,

pero no hay.

Mintzaldiak amaitutakoan. Finalizadas las intervenciones.

Udalbatzak, aho batez, El  Pleno  de  la  Corporación  por

unanimidad,

E R A B A K I  D U A C U E R D A

Onartzea  Errenteriako  Ezkerra  udal

taldeak, ekainaren 28an LGTBI-en Nazioarteko

Aprobar  la  moción presentada  por  el

Grupo  municipal  Errenteriako  Ezkerra  con
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Eguna  dela  eta,  aurkezturiko  mozioa,  akordio

honen azalpen-zatian jasoa.

motivo  del  28  de  junio,  día  internacional  del

orgullo LGTBI, que consta en la parte expositiva

del presente asunto.

10. Galdera-eskariak. 10.- Ruegos y preguntas.

Inork ez du galdera-eskaririk egin. No  se  produce  ruego  ni

pregunta alguna

------------------- --------------------

Eta aztertu beharreko gai gehiagorik ez

zegoenez, Alkateak bilkura amaitutzat eman du

egun bereko 19:25 zirela.  Eta aztertutakoa eta

erabakitakoa  jasota  gera  dadin  Akta  hau  egin

dut  Erkidego  Autonomoko  paper  ofizialean,

_____zenbakitik  _____ra,  eta  nirekin  batera

Alkateak sinatu du. Egiaztatzen dut.

Y sin más asuntos de los que tratar, el

Presidente levanta la Sesión,  siendo las 19:25

horas del día de la fecha. Y para constancia de

lo tratado y de los acuerdos adoptados, extiendo

la presente Acta en los folios números ______

al  ______  del  papel  oficial  de  la  Comunidad

Autónoma,  firmando  conmigo  el  Alcalde.

Certifico.
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